
Artikel från Utrikesdepartementet

Jämställdhetsmål och hållbar
utveckling på ministermöte
Publicerad 20 november 2020 Uppdaterad 20 november 2020

När minister för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson träffar sina kollegor på ett videomöte 23
november, ska de diskutera hur skuldlättnad och
investeringar kan kopplas till målen för hållbar
utveckling. Ministrarna ska också diskutera hur
jämställdhetsarbetet kan bli bättre i externa insatser.
Ministrarna ska diskutera hur skuldlättnad och investeringar kan kopplas till
målen för hållbar utveckling, särskilt i samband med de internationella
insatserna mot och återhämtningen från covid-19.

De ska vidare diskutera hur jämställdhetsarbetet ska bli bättre i alla externa
insatser, mot bakgrund av EU:s nya handlingsplan för global jämställdhet.

Ministrarna kommer också att få information av EU-komissionen om läget i
förhandlingarna om avtalet efter Cotonou, instrumentet för
grannskapspolitik, utvecklingssamarbete och internationellt samarbete.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson
representerar Sverige på videomötet.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Utrikesdepartementet

Sveriges regering ser med stort
allvar på utvecklingen i Belarus
Publicerad 19 augusti 2020 Uppdaterad 21 augusti 2020

Presidentvalet som ägde rum den 9 augusti var varken
fritt eller rättvist och den belarusiska regimen har sedan
dess gjort sig skyldiga till våld mot och arresteringar av
fredliga demonstranter. Sverige stöttar helhjärtat det
belarusiska folkets rätt att själva bestämma sin framtid
och fritt välja sina ledare.
De mycket omfattande demonstrationer vi sett i Belarus de senaste dagarna
visar med all tydlighet att det belarusiska folket inte accepterar det
utannonserade valresultatet utan strävar efter demokratisk förändring och
reformer.

Redan innan valet var den svenska regeringen tydlig med krav på att valen
hölls enligt internationella standarder.

Efter valet har regeringen varit drivande inom Europeiska unionen för ett
kraftfullt agerande inklusive riktade sanktioner mot de ansvariga för valfusk
och övergrepp.

EU har också agerat tydligt och börjat ta fram riktade sanktioner. Onsdagen
19 augusti hålls ett extrainkallat Europeiskt råd att om Belarus, där
statsminister Stefan Löfven kommer att fortsätta driva på för ett aktivt och
tydligt EU.

Utrikesminister Ann Linde har haft ett telefonsamtal med Belarus
utrikesminister Vladimir Makei, samtalet ägde rum den 18 augusti. Under
samtalet framförde Linde djup oro över händelseutvecklingen i Belarus och
påpekade de uttalanden som Sverige och EU har gjort angående det
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oacceptabla våldet mot demonstranter och valfusket under presidentvalet.

Som kommande ordförandeland i OSSE, tillsammans med nuvarande
ordföranden Albanien, har utrikesminister Ann Linde, tillsammans med
Albaniens premiär-, Europa- och utrikesminister Edi Rama, erbjudit sig att
besöka Minsk för att träffa representanter för Belarus regering och
oppositionen.

Utrikesminister Ann Linde pratade den 21 augusti med Rysslands
utrikesminister Sergei Lavrov. Under samtalet diskuterade de båda
situationen i Belarus och hur OSSE kan engageras. Sverige, Ryssland och
Belarus är medlemmar i OSSE som har 57 medlemmar i Europa,
Centralasien och Nordamerika.

Utrikesminister Ann Linde har samtalat med den belarusiska
oppositionskandidaten Svetlana Tichanovskaja och framfört Sveriges stöd
för det belarusiska folket.

Den 18 augusti togs beslut som att frysa det svenska bistånd som gått till
projekt där statliga aktörer har en aktiv roll. Just nu pågår även ett arbete
med att se över om Sverige ytterligare kan stötta de demokratiska krafter
som finns i landet.



Artikel från Miljödepartementet, Utrikesdepartementet

Sverige utökar sitt arbete för att
ingen ska lämnas utanför
Publicerad 15 juli 2020

Att ingen får lämnas utanför är en av de övergripande
principerna i Agenda 2030. Det är både en förutsättning
och ett mål för hållbar utveckling och bör genomsyra allt
vårt arbete för att uppnå de 17 målen för hållbar
utveckling.
Politiska högnivåforumet för hållbar utveckling har aldrig tidigare gjort
någon översyn av hur principen omsätts i praktiken. Sverige anger i en
rapport från i år huvuddragen i hur landet utökar sitt arbete för att visa
resultat när det gäller principen. Rapporten är särskilt inriktad på kommande
generationer och på sju huvudbudskap om målet att ingen ska lämnas
utanför, som ska uppnås senast 2030.

1. Förverkligande av mänskliga rättigheter och jämställdhet
2. Stärkt egenmakt och deltagande
3. Främjande av omställningen till resurseffektiva, motståndskraftiga och

klimatneutrala ekonomier
4. Främjande av fattigdomsminskning på många olika plan
5. Främjande av dialog mellan arbetsmarknadens parter och av anständigt

arbete
6. Stegvis förverkligande av socialt skydd för alla
7. Bättre data och övervakning

Marginaliserade grupper särskilt hårt drabbade av
covid-19-pandemin

De menliga konsekvenserna av covid-19-pandemin har visat hur viktigt det
är att visa resultat i fråga om denna princip. Alla drabbas, men krisen slår
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oproportionerligt hårt mot människor i utsatta situationer.

Män, kvinnor och människor som tillhör olika minoritetsgrupper påverkas på
olika sätt. Särskilda riskgrupper är de som är äldre, sjuka eller
funktionshindrade, de som lever i fattigdom eller är marginaliserade och de
som har begränsad tillgång till hälso- och sjukvård samt till vatten, sanitet
och hygien. Vissa kvinnor och barn, och hbtq-personer, är isolerade i sina
hem och utsatta för våld i hemmet. För småföretag och grupper med otrygga
eller informella anställningsavtal är den ekonomiska osäkerheten stor. 

Agenda 2030 utgör en ram för bygget av mer inkluderande, hållbara och
motståndskraftiga samhällen som är rustade för pandemier,
klimatförändringar och andra globala utmaningar. De 17 målen för hållbar
utveckling måste bli verklighet för alla människor, överallt – även för
kommande generationer.



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen – perspektiv
från internationella
civilsamhällesaktörer i ljuset av
covid-19
Publicerad 11 juni 2020

Den 4 juni bjöd utrikesminister Ann Linde och minister
för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
in till ett samtal med internationella
civilsamhällesaktörer om mänskliga rättigheter,
demokrati och rättsstatens principer i ljuset av covid-19-
pandemin.
Mötesdeltagarna konstaterade att pandemin innebar stora påfrestningar för
mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens principer, men att den
också medförde möjligheter till positiv förändring. Flera av deltagarna
uttryckte uppskattning för att Sverige prioriterade frågorna och gav stöd till
MR- och demokratiaktörer globalt. De uppmuntrade också till fortsatt
arbete.

Mötet var det tredje i en serie samtal som regeringen har upprättat för att
diskutera hur hanteringen av det nya coronaviruset påverkar det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och främja demokrati och
rättsstatens principer. I den första delen bjöds aktörer från flera
mellanstatliga organisationer in. I den andra delen hördes perspektiv från
svenska civilsamhällesorganisationer.

Vid mötet deltog Kenneth Roth (Human Rights Watch), Anne Applebaum
(historiker, författare och debattör), Doug Rutzen (International Center for
Not-for-Profit Law), André du Plessis (ILGA World), Nancy Northup
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(Center for Reproductive Rights) och Alke Boessiger (UNI Global Union). 

Läs mer om demokratisatsningen här.  



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen – perspektiv
från svenska
civilsamhällesorganisationer
Publicerad 29 maj 2020

Den 26 maj stod utrikesminister Ann Linde och
ministern för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson värdar för ett möte med svenska
civilsamhällesorganisationer om mänskliga rättigheter,
demokrati och rättsstatens principer i ljuset av covid-19-
pandemin.
Mötet är den andra delen i en serie samtal som regeringen har initierat för att
diskutera hur hanteringen av det nya coronaviruset påverkar det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och främja demokrati och
rättsstatens principer. I den första delen bjöds aktörer från flera
mellanstatliga organisationer in. I kommande möten planeras för deltagande
av både internationella civilsamhällesorganisationer och likasinnade länder.

- Vi har inlett den här serien samtal för att lyfta riskerna för att åtgärderna
mot covid-19 leder till otillbörliga inskränkningar i de mänskliga
rättigheterna, demokratin och rättsstatens principer. Eller rent av används
som svepskäl för att kränka de mänskliga rättigheterna”, inledde
utrikesminister Ann Linde. Hon fortsatte: ”Det viktigaste är att säkerställa
ansvarsutkrävande och dialog. Här är ert arbete oerhört viktigt.
Civilsamhället inklusive MR-försvarare måste ha en stark röst under dessa
exceptionella tider.”

Ministern för internationellt utvecklingssamarbete, Peter Eriksson, pekade
på att covid-19-pandemin innebär en enorm belastning för alla länder, men
särskilt för de som redan präglades av svag styrning, fattigdom, ojämlikhet
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eller konflikt, och på risken att covid-19-krisen också blir en kris för
demokrati och mänskliga rättigheter.

- Vi ser nu hur avgörande de multilaterala organisationernas arbete är. Deras
arbete vore inte möjligt utan det stora finansiella och politiska stödet som
kommer från en ganska liten grupp länder, där Sverige ingår. Nu gäller det
att få med fler länder i detta arbete och tillsammans skapa positiv förändring,
sa Peter Eriksson under mötet.

De deltagande organisationerna var Amnesty Sverige, Civil Rights
Defenders, Kvinna till kvinna, Reportrar utan gränser, Union to union, MR-
fonden och RFSL. Flera uttryckte uppskattning för regeringens arbete. Bland
annat nämndes Sveriges snabbfotade agerande genom utvecklingssamarbetet
och utrikesministerns starka engagemang och kommunikation i MR-frågor.
Organisationerna kom med ett antal konkreta rekommendationer om fortsatt
svenskt agerande.

Läs mer om demokratisatsningen här: Demokratisatsningen tar form 



Artikel från Utrikesdepartementet

Strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med
Tanzania
Publicerad 12 maj 2020

Den 30 januari beslutade regeringen om en ny strategi
för Sveriges utvecklingssamarbete med Tanzania.
Målet för svenskt internationellt bistånd är att skapa
förutsättningar för bättre levnadsvillkor för människor
som lever i fattigdom och förtryck.
Utvecklingssamarbetet ska ta sin utgångspunkt i principerna om bistånds-
och utvecklingseffektivitet, liksom i Agenda 2030, Addis Ababa Action
Agenda och klimatavtalet från Paris.

Strategin ska gälla under perioden 2020-2024 och omfattar sammantaget
3000 MSEK.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Strategi för Sveriges
utvecklingssamarbete med
Rwanda 2020- 2024
Publicerad 07 maj 2020

Den 30 januari beslutade regeringen om en ny strategi
för Sveriges utvecklingssamarbete med Rwanda. Målet
för svenskt internationellt bistånd är att skapa
förutsättningar för bättre levnadsvillkor för människor
som lever i fattigdom och förtryck.
Utvecklingssamarbetet ska ta sin utgångspunkt i principerna om bistånds-
och utvecklingseffektivitet liksom i Agenda 2030, Addis Ababa Action
Agenda och klimatavtalet från Paris.
Strategin ska gälla under perioden 2020-2024 och omfattar sammantaget 1
250 MSEK.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Kampen mot covid-19 och dess
effekter på demokratin
Publicerad 07 april 2020

Hur påverkar kampen mot coronaviruset det globala
arbetet med att försvara mänskliga rättigheter och
främja demokrati? Som en del av regeringens
demokratisatsning har Sverige tagit initiativ till en serie
digitala möten för att bidra till den globala debatten kring
dessa frågor.
Idag deltog utrikesminister Ann Linde och ministern för internationellt
utvecklingssamarbete Peter Eriksson i ett digitalt möte tillsammans med
representanter för fyra centrala mellanstatliga organisationer:

FN:s högkommissarie för mänskliga rättigheter, Michelle Bachelet
EU:s särskilde representant för mänskliga rättigheter, Eamon Gilmore
Europarådets generaldirektör för MR och rättsstatens principer, Christos
Giakoumopoulos
Ingibjörg Sólrún Gísladóttir chef för OSSE:s kontor för demokratiska
institutioner och mänskliga rättigheter (ODIHR)

Syftet med mötet var att bidra till det globala samtalet om riskerna för att
bekämpningen av covid-19 leder till eller används som svepskäl för
otillbörliga inskränkningar i de mänskliga rättigheterna, demokratin och
rättsstatens principer. I nästa steg planeras möten med både nationella och
internationella civilsamhällesorganisationer och andra länder. Den svenska
starka rösten till försvar för mänskliga rättigheter, demokrati och rättsstatens
principer tystnar inte under pandemin. Demokratisatsningen drivs vidare,
under förändrade omständigheter och med förändrade förutsättningar.
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Artikel från Utrikesdepartementet

Sverige bidrar med 100 miljoner
kronor till FN:s humanitära
respons för covid-19
Publicerad 06 april 2020

Sverige kommer att lämna ett initialt bidrag om 100
miljoner kronor till FN:s samlade globala humanitära
appell för covid-19. Sverige svarar på så vis upp mot
FN:s generalsekreterares uppmaning till
världssamfundet att tillföra de resurser som krävs för att
bekämpa pandemin och rädda liv och lindra mänskligt
lidande.
FN:s generalsekreterare presenterade en global humanitär responsplan för
covid-19 den 25 mars. En samordnad ansats är avgörande för en effektiv
respons, varför Sverige välkomnar FN:s ledarskap och samordnande roll.
Sverige kommer därför genom Sida att lämna ett initialt bidrag om 100
miljoner kronor. Det kommer att gå till FN:s barnfond (Unicef) och FN:s
flyktinghögkommissarie (UNHCR) men också till Internationella
rödakorskommittén (ICRC).

- Covid-19 känner inga gränser och ingen kedja är starkare än sin svagaste
länk. Vi kan bara bekämpa denna pandemi tillsammans och då måste de mest
utsatta människorna i världen prioriteras, säger Peter Eriksson, minister för
internationellt utvecklingssamarbete.

Det snabbt spridande coronaviruset har utlöst en global kris som kräver
agerande såväl nationellt som internationellt. Pandemin kommer att drabba
fattiga länder och utsatta befolkningar, som redan idag har hårt ansatta
hälsosystem, särskilt hårt.
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Till de allra mest sårbara hör människor i länder där humanitära kriser pågår,
exempelvis i flyktingläger där tillgången till rent vatten och sjukvård är
begränsad och människor bor mycket trångt. Om smittan får fäste på dessa
platser finns en risk för en okontrollerad spridning som kan leda till fler
drabbade i Sverige och Europa på längre sikt.

- Det är därför både i de mest utsatta människornas intresse och vårt
egenintresse att vi snabbt bidrar till att bekämpa smittspridningen globalt
genom humanitära insatser. Biståndet – såväl det långsiktiga
utvecklingssamarbetet som humanitär verksamhet – är ett avgörande verktyg
för att bemöta utmaningarna som covid-19 medför, säger Peter Eriksson.

Sverige bidrar utöver detta med ett omfattande stöd till olika humanitära
aktörer genom icke-öronmärkta kärnstöd. Dessa hjälper organisationerna att
agera när behoven uppstår snarare än att invänta specifika ansökningar om
stöd. Detta har varit avgörande både för att organisationerna snabbt ska
kunna hantera de nya behov som uppstått på grund av pandemin covid-19
men också för att säkerställa att också andra livräddande humanitära insatser
kan fortsätta.

Regeringen beslutade också för ett par veckor sedan om ett extra stöd om 40
miljoner kronor till WHO:s krishanteringsfond för 2020 med anledning av
pandemin.

Det svenska stödet till FN:s samlade globala humanitära appell för covid-19
kommer att betalas ut av Sida inom kort. Sida kommer också fortsätta att
följa utvecklingen noggrant och överväga ytterligare eventuella bidrag.



Artikel från Utrikesdepartementet

EU-möte om demokratistöd och
finansiering av hållbar utveckling
Publicerad 22 november 2019

Effektivare former för finansiering är en av frågorna som
EU-ländernas ministrar för internationellt
utvecklingssamarbete ska diskutera när de möts i
Bryssel 25 november. De ska även ta upp hur EU bättre
kan stödja länder på väg mot demokrati utifrån konkreta
exempel från Etiopien och Sudan.

Aktuella frågor

Tillsammans med EU:s höga representant Federica Mogherini inleder
ministrarna mötet med att ta upp aktuella frågor på utvecklingsområdet.

Mogherini förväntas ge en humanitär utblick samt kommentera läget i
förhandlingarna om det framtida partnerskapet mellan EU och länder i
Afrika, Västindien och Stillahavsområdet mot bakgrund av att det så kallade
Cotonouavtalet löper ut 2020. Mogherini förväntas också ta upp de
rådslutsatser om demokrati som EU:s utrikesråd beslutade om i oktober.

Finansiering av hållbar utveckling

Biståndsministrarna inleder sedan mötet med en diskussion om hur systemet
för utvecklingsfinansiering kan bli effektivare. Utgångspunkt för
diskussionen är en rapport som tagits fram på uppdrag av EU:s ministerråd
för ekonomiska och finansiella frågor.

Regeringen välkomnar översynen och framhåller att eventuella förändringar
ska göras för att effektivisera och öka effekterna av utvecklingssamarbetet.
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Stöd till länder på väg mot demokrati

Biståndsministrarna kommer även att diskutera hur EU bättre kan stödja
länder på väg mot demokrati med Etiopien och Sudan som exempel.

Regeringen anser att stöd till länder på väg mot demokrati är en viktig del av
EU:s utvecklingsarbete för att främja demokrati på ett globalt plan.
Regeringen kommer att betona vikten av att EU stödjer både institutionella
reformer och det civila samhället för att uppnå konkreta resultat för
befolkningen.

Jämlik skolgång i Afrika

Tillsammans med Etiopiens utbildningsminister Tilaye Gete avslutas mötet
med en informell diskussion om utmaningarna med att uppnå en jämlik
skolgång i Afrika. 

Regeringen arbetar för en helhetssyn på lärande med fokus på att bygga upp
kapaciteten, både i infrastruktur och möjlighet att erbjuda en likvärdig och
inkluderande utbildning av god kvalitet.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Demokratisatsningen tar form
Publicerad 22 november 2019

I Utrikesdeklarationen 2019 annonserades ett stärkt
engagemang för demokrati, liksom i
utrikesförvaltningens strategiska inriktning för
mandatperioden. Sverige ska i alla sammanhang stå
upp för demokratiska principer och stödja demokrati.
Den 21 november 2019 presenterades
demokratisatsningen för riksdagens utrikesutskott av
Ann Linde, utrikesminister, och Peter Eriksson, minister
för internationellt utvecklingssamarbete.
I korthet går demokratisatsningen ut på att Sverige i alla sammanhang ska stå
upp för demokratiska principer, arbeta för att stärka demokratin och uttrycka
kritik när den brister eller riskerar att försvagas. Liksom med den
feministiska utrikespolitiken är tanken att demokratiperspektivet ska
genomsyra utrikesförvaltningens arbete och spänna över den samlade
utrikespolitiken och alla UD:s verksamhetsområden: utrikes- och
säkerhetspolitik, politiken för internationellt utvecklingssamarbete samt
internationell handel och främjande.

Begreppet demokrati

Sverige arbetar utifrån en bred definition av begreppet demokrati, som
innebär långt mer än fria och rättvisa val. Den definitionen och dess
komponenter är vägledande för arbetet med demokratisatsningen.
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Medborgerligt deltagande: ett levande civilsamhälle, nationella och lokala
val

Representativt styre: fria och rättvisa val, allmän rösträtt, fria politiska
partier

Rättigheter: tillgång till rättvisa, åtnjutande av mänskliga rättigheter, inte
minst yttrandefrihet, sociala och ekonomiska rättigheter, samt jämlikhet

Maktdelning: välfungerande parlament, rättsväsendets oberoende, fria och
oberoende medier

Oberoende institutioner: förutsägbar verkställighet och frånvaro av
korruption

Ramverk med strategiska mål

Ett särskilt ramverk med strategiska mål har arbetats fram för att peka ut
riktningen för demokratisatsningen.

Några exempel på konkreta aktiviteter inom ramen för satsningen är en
uppväxling av demokratibiståndet, skapande av ett nytt nätverk för en
fördjupad dialog med andra länder och aktörer om demokrati samt en
utveckling av den feministiska utrikespolitiken, bland annat genom
aktiviteter som bidrar till att förbättra kvinnors åtnjutande av de mänskliga
rättigheterna, och ökat inflytande av kvinnor i demokratin.

Demokratisatsningen har också ett särskilt fokus på att engagera unga. Som
ett led i detta har utlandsmyndigheterna bjudits in att genomföra lokala
demokratisamtal med unga över hela världen. Ambitionen är att deltagarnas
idéer och tankar sedan föds in till ett större demokratisamtal i Sverige 2021 i
samband med 100-årsfirandet av den svenska demokratin.

Prioriterade områden

Följande områden kan ses som en utgångspunkt och inspiration för hur UD
och utlandsmyndigheterna ska arbeta vidare med demokratisatsningen:

Främja och stärka civilsamhället, inklusive MR-försvarare. Även
fackliga organisationer spelar en avgörande roll för att stärka människor
möjligheter att påverka sin vardag och ska stöttas.
Stärka fria och oberoende medier och demokratins röstbärare (såsom



kulturarbetare), inklusive på internet för att motverka desinformation
Stödja demokratiska processer och valmyndigheter
Främja framväxten av effektiva och oberoende institutioner, inklusive
frånvaro av korruption
Främja jämlikhet
Stärka politiska system med konkurrerande politiska partier (inklusive
parlament)
Stödja stärkandet av respekt för rättsstatens principer
Främja och skydda allas åtnjutande av mänskliga rättigheter
Stärka kvinnors politiska deltagande
Främja ungas engagemang i demokrati

 



Artikel från Finansdepartementet, Justitiedepartementet,
Näringsdepartementet, Utbildningsdepartementet, Utrikesdepartementet

Straffrätt för hedersbrott ses över
– en av frågorna på regeringens
pressfika
Publicerad 18 juli 2019

Straffrätten för hedersbrott ska ses över, staten ska ge
ut gröna obligationer samt tydligare etiska regler och
skärpta straff vid forskning på människor. Det var några
av veckans regeringsbeslut som presenterades på den
traditionella pressfikan med journalister på torsdagen.
På torsdagens pressfika med regeringen redogjorde justitie- och
migrationsminister Morgan Johansson och de andra närvarande statsråden
för några av de beslut regeringen fattat på dagens regeringssammanträde.

Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Regeringen har i dag beslutat om direktiv för att se över straffrätten när det
gäller så kallade hedersbrott. Det handlar bland annat om att det bör införas
en särskild brottsrubricering. Riksåklagaren Petra Lundh har utsetts till
särskild utredare.

Pressmeddelande: Ett särskilt hedersbrott ska utredas

Tydligare etiska regler och skärpta straff vid
forskning på människor

Etikprövningslagen syftar till att skydda den enskilda människan och
respekten för människovärdet vid forskning. Dagens regelverk behöver
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förtydligas och regeringen har därför tillsatt en utredning som har sett över
etikprövningslagen, dess tillämpningar samt vilka straff som ska ges vid
överträdelse. Nu har regeringen beslutat en lagrådsremiss med förslag så att
otydligheter i lagen kan åtgärdas och straffen skärpas.

Pressmeddelande: Tydligare etiska regler och skärpta straff vid forskning på
människor

Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Regeringen beslutade i dag att ge Riksgäldskontoret i uppdrag att senast
2020 genomföra en emission av gröna obligationer, det vill säga obligationer
som finansierar utgiftsposter i budgeten som går till hållbara investeringar
och projekt. Emissionen ska främja den svenska marknaden för gröna
obligationer och är en del av regeringens arbete i omställningen mot hållbar
utveckling.

Pressmeddelande: Staten ska ge ut gröna obligationer senast 2020

Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Regeringen har idag beslutat att förlänga uppdraget till länsstyrelserna att
kartlägga och analysera vattensituationen på regional och lokal nivå.
Förlängningen av uppdraget syftar till att ge fördjupad information om hur
vattensituationen utvecklas för att vara förberedd på eventuell vattenbrist.

Pressmeddelande: Förlängt uppdrag till länsstyrelserna att kartlägga
vattensituationen i landet

Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen har i dag beslutat direktiv till en utredning som ska föreslå
reformer för att förbättra rekryteringen av och stödet till gode män,
förvaltare och andra ställföreträdare. Dessutom ska tillsynen av
rättssäkerheten stärkas.

Pressmeddelande: Översyn av reglerna om gode män och förvaltare

Regeringen satsar på besöksnäringen



Regeringen avsätter fem miljoner kronor för att stärka Tillväxtverkets arbete
för en konkurrenskraftig svensk besöksnäring. För medlen ska Tillväxtverket
undersöka hur besöksnäring och industri bättre kan samverka samt
genomföra insatser som syftar till att förenkla för företagen i besöksnäringen.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på besöksnäringen

Ökade ambitioner i svenskt klimatarbete

På pressfikat presenterade också Peter Eriksson, minister med ansvar för
internationellt utvecklingssamarbete, att Sverige har för avsikt att redan i år
ingå fyraåriga avtal om upp till ca 1 miljard kronor sammanlagt till
Anpassningsfonden och till fonden för de minst utvecklade länderna (ca 500
miljoner kronor per organisation). Detta ökar Sveriges ambitioner i
klimatarbetet samtidigt som vi bidrar till effektivitet och förutsägbarhet i vårt
klimatstöd.



Artikel från Utrikesdepartementet

Agenda 2030 och Sahel på möte
om EU:s utvecklingspolitik
Publicerad 20 maj 2019

Klimatfrågorna inom Agenda 2030 och Sahelregionen i
Afrika var några av frågorna som diskuterades när EU-
ländernas ministrar för utvecklingsfrågor träffades i
Bryssel 16 maj. Även Ebola-utbrottet i Demokratiska
republiken Kongo lyftes på begäran av Sverige.

Agenda 2030 och klimatfrågorna

På mötet diskuterades hur EU ska behålla initiativkraften i arbetet med
klimatförändringarna under 2030-agendan. Flera högnivåmöten om hållbar
utveckling och klimat kommer att hållas under 2019. De ses som en
möjlighet att intensifiera genomförandet av 2030-agendan för att uppnå de
hållbara utvecklingsmålen.

- EU bör gemensamt erkänna hur brådskande klimatkrisen är och behovet av
snabba och omedelbara åtgärder. Sverige vill att EU avvecklar
investeringarna av fossila bränslen från EU:s biståndsbudget, underströk
minister för internationellt utvecklingsarbete Peter Eriksson i samband med
mötet 16 maj.

Sahel

Ministrarna diskuterade Sahels strategiska betydelse för EU utifrån ett
utvecklingsperspektiv och hur Sahels försämrade säkerhetssituation ska
hanteras.

EU:s fortsatta engagemang är viktigt, särskilt när det gäller humanitärt
bistånd och utvecklingssamarbete:
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- Sverige välkomnar diskussionen om Sahel och betonar vikten av god
samhällsstyrning, mänskliga rättigheter och demokrati, kvinnors lika
rättigheter och kopplingen mellan klimat och säkerhet, kommenterade Peter
Eriksson.

Ebola-utbrottet i Kongo

På Sveriges begäran lyftes även frågan om Ebola-utbrottet i demokratiska
republiken Kongo. Bakgrunden till begäran är att utbrottet hittills krävt 1000
människors liv. Trots stora nationella och internationella insatser är risken
stor att smittan sprider sig delvis på grund av att hjälparbetet försvåras av
attacker av lokala gerillagrupper.

- EU:s medlemsländer måste ta sitt ansvar och hitta lösningar för att få stopp
på utbrottet. Sverige ser över möjligheten att bidra med 40 miljoner kronor
till världshälsoorganisationen och uppmanar andra länder att göra detsamma,
sa Peter Eriksson efter mötet.

 



Artikel från Utrikesdepartementet

Ungdomars engagemang i
utvecklingsfrågor på rådsmöte
Publicerad 15 maj 2019

Sahelregionen, klimat och att inkludera ungdomar i
Agenda 2030-arbetet är några frågor på dagordningen
när ministern för internationellt utvecklingssamarbete
Peter Eriksson träffar sina ministerkollegor den 16 maj.

Agenda 2030 och klimatfrågorna

Mötet inleds med en diskussion om hur EU kan använda FN:s högnivåmöten
under 2019 för att driva Agenda 2030 och klimatfrågorna framåt.

Regeringen ser FN:s högnivåmöten om finansiering av utvecklingsfrågorna
som en möjlighet för EU att stärka det multilaterala samarbetet.

Ungdomar och utveckling i Agenda 2030

På mötet ska ministrarna diskutera hur ungdomar kan inkluderas och aktivt
delta i arbetet med att genomföra Agenda 2030.

Regeringen välkomnar att ungdomar engageras i genomförandet av Agenda
2030 men poängterar att det är viktigt att få en jämn könsfördelning och att
minoriteter uppmuntras att delta. 

Stärkt samarbete i Sahel

Frågan om EU:s engagemang Sahelregionen i Afrika kommer att diskuteras
utifrån ett utvecklingsperspektiv på mötet  

Det finns stora behov i Sahel när det gäller utvecklingssamarbete och
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humanitära insatser.

Regeringen tycker att det är bra med en diskussion om Sahel. Regeringen vill
särskilt lyfta kopplingen mellan klimat och säkerhet och kvinnors lika
rättigheter och deltagande.

Andra perspektiv kring Sahel diskuterades även av utrikesministrarna 13 maj
och av det gemensamma utrikes- och försvarsministermötet 14 maj.

Ministrarna ska också diskutera utvecklingsfrågorna inom ramen för EU:s
långtidsbudget för 2021-2027.

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter Eriksson
representerar Sverige på mötet.



Artikel från Utrikesdepartementet

Ska stå upp för mänskliga
rättigheter, yttrandefrihet och
framtidstro
Publicerad 15 februari 2019 Uppdaterad 15 februari 2019

Minister för internationellt utvecklingssamarbete Peter
Eriksson berättar om de viktigaste politiska frågorna
under den kommande mandatperioden och vilka
förändringar han vill se.
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Artikel från Näringsdepartementet

Ett digitalt Europa, cybersäkerhet
och e-privacy på EU:s
telekommöte
Publicerad 12 december 2018

På telekområdets möte i Bryssel 4 december kom EU-
ländernas digitaliseringsministrar överens om delar av
förslaget om programmet för ett digitalt Europa. Ett
europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet och
uppdaterade regler för e-privacy var andra frågor på
dagordningen.

Programmet för ett digitalt Europa

EU:s digitaliseringsministrar kom överens om delar av förslaget om
programmet för ett digitalt Europa. Detta europeiska finansieringsprogram är
framtaget för att stödja den digitala omvandlingen av ekonomi och samhälle i
Europa.

Europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet

Ministrarna fick även en lägesrapport om förslaget om att inrätta ett
europeiskt kompetenscentrum för frågor om cybersäkerhet och tillhörande
nätverk av nationella samordningscentrum.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna diskuterade även förslaget om att uppdatera reglerna för
integritet och elektronisk kommunikation, även kallat e-privacy.
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Kodexen för elektronisk kommunikation

Ministerrådet godkände också en reform som gör att det blir enhetligare
regler för telekommunikation inom EU. Reformen omfattar den europeiska
kodexen för elektronisk kommunikation och ett uppdaterat mandat för
organet för europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk
kommunikation, Berec.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet i Bryssel.



Artikel från Näringsdepartementet

Norden lyfte grönt byggande
under COP 24
Publicerad 07 december 2018

Ökad användning av trä som byggnadsmaterial var en
av frågorna som lyftes i den nordiska paviljongen på
FN:s årliga klimatmöte COP24 som just nu pågår i
polska Katowice.
Nordiska ministerrådet arrangerade den 5 december en paneldiskussion där
ett nordiskt träbyggnadsprojekt presenterade sin analys av hur ett ökat
byggande i trä påverkar effekterna på de globala målen i Agenda 2030.

I den följande diskussionen deltog representanter för det nordiska
träbyggnadsprojektet, Finlands jordbruk- och skogsbruksministeriet,
skogsindustrin, samt Canadian Forest Service. Sverige representerades av
statssekreterare Alf Karlsson.

Den nordiska paviljongens tema för dagen var grönt byggande där
paneldiskussioner om träbyggande, utsläppsfria byggarbetsplatser, cirkulärt
byggande och energieffektivisering i byggnadsbeståndet hölls. Dagen
avslutades med att den första arkitekturguiden för de 17 globala
hållbarhetsmålen presenterades. Guiden är framtagen av den danska
arkitektföreningen och Internationella arkitektunionen, IAU.

De nordiska länderna har en gemensam paviljong under COP24 för att
belysa och diskutera nordiska utmaningar och klimatlösningar för att uppnå
de globala hållbarhetsmålen.

Vid klimatmötet ska de deltagande länderna enas om det regelverk som ska
styra genomförandet av Parisavtalet. Mötet blir också det första tillfället
sedan klimatmötet i Paris 2015 där länderna gemensamt utvärderar hur det
globala klimatarbetet svarar mot 1,5-gradersmålet samt hur ambitionen i
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klimatarbetet kan höjas.



Artikel från Näringsdepartementet

Programmet för ett digitalt Europa,
cybersäkerhet och e-privacy på
EU-möte
Publicerad 03 december 2018

EU-ländernas digitaliseringsministrar träffas i Bryssel 4
december för att diskutera ett finansieringsprogram för
att stötta den digitala omvandlingen i Europa. Ett
europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet och
uppdaterade regler för e-privacy är andra frågor på
dagordningen.

Programmet för ett digitalt Europa

På telekområdets möte 4 december ska digitaliseringsministrarna komma
överens om delar av förslaget om programmet för ett digitalt Europa. Detta
europeiska finansieringsprogram är framtaget för att stödja den digitala
omvandlingen av ekonomi och samhälle i Europa och se till att europeiska
medborgare och företag kan dra nytta av dess fördelar.

Europeiskt kompetenscentrum för cybersäkerhet

Ministrarna kommer även att få en lägesrapport om förslaget om att inrätta
ett europeiskt kompetenscentrum för frågor som rör cybersäkerhet och
tillhörande nätverk av nationella samordningscentrum.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna ska också diskutera förslaget om att uppdatera reglerna för
integritet och elektronisk kommunikation, även kallat e-privacy.
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Kodexen för elektronisk kommunikation

Ministerrådet kommer sannolikt också att godkänna en reform som gör att
det blir enhetligare regler för telekommunikation inom EU. Reformen
omfattar den europeiska kodexen för elektronisk kommunikation och ett
uppdaterat mandat för organet för europeiska regleringsmyndigheter för
elektronisk kommunikation, Berec.

Det österrikiska ordförandeskapet kommer även att rapportera om
förhandlingsläget om förslaget om att vidareutnyttja information från den
offentliga sektorn, förslaget om att revidera reglerna för toppdomänen .eu
samt förslaget om en ny cybersäkerhetsförordning.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet i Bryssel.



Artikel från Utrikesdepartementet

Statsbesök från Italien 13–15
november 2018
Publicerad 21 november 2018

Italiens president Sergio Mattarella avslutade på
torsdagen sitt tre dagar långa statsbesök i Sverige med
ett anförande på Lunds universitet som betonade vikten
av samarbete i Europa, ”Sweden, Italy, Europe: together
for the future”.
I det nämnde han bland annat att Europa i dag upplever en komplicerad fas
men också att tidigare faser av motsättningar har övervunnits. I framtiden
gäller för varje generation att minnas det förflutna, att bevara det i det
kollektiva minnet, för att utveckla de antikroppar som är nödvändiga för att
inte återuppliva tidigare konflikter. Läs hela talet

På morgonen hade presidenten och kungen invigt den italienskbyggda
jonkällan på European Spallation Source i Lund som är den första färdiga
delen av forskningsanläggningen. Drottningen, Laura Mattarella och
ministern för högre utbildning och forskning, Helene Hellmark Knutsson,
deltog vid det historiska ögonblicket.

”ESS kommer att bli världens mest kraftfulla neutronkälla och erbjuder
viktiga forskningsmöjligheter och instrument för genombrottsforskning inom
en lång rad områden. Genom fler internationella samarbeten kan vi nå nya
genombrott och möta våra samhällsutmaningar!” Säger Helene Hellmark
Knutsson, minister för högre utbildning och forskning.

Efter lunch med landshövding Annelie Hulthén som värd avslutades
statsbesöket vid en avskedsceremoni på Malmö Airport.

Det här var det första inkommande statsbesöket från Italien sedan 1999.
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Presidenten åtföljdes av sin dotter Laura Mattarella och representanter från
Italiens regering.

Det inleddes på tisdagen med en sedvanlig välkomstceremoni på Kungliga
slottet. Kungaparet och stora delar av regeringen var tillsammans med andra
representanter för det officiella Sverige på plats för att välkomna
presidenten. Ceremonin följdes av ett pressuttalande av kungen och
presidenten, som kan ses här.

På eftermiddagen träffade presidenten talman Andreas Norlén i riksdagen.
Ämnen som diskuterades var regeringsbildningen, EU-samarbete samt miljö-
och jordbruksfrågor.

Statsminister Stefan Löfven tog sedan emot presidenten i Adelcrantzska
huset. Sveriges och Italiens bilaterala relation, EU-samarbetets och EU:s
framtid samt vissa aspekter av migration var några av de frågor de båda
talade om.

Dagen avslutades med att kungaparet gav en galamiddag på Kungliga slottet.

Onsdagen präglades av digitalisering och kulturella inslag. Först genom ett
besök på det digitala innovationshuset Epicenter. Efter en presentation av
verksamheten fick presidenten och kungen, tillsammans med bostads- och
digitaliseringsminister Peter Ericsson, bland annat se autonoma lastbilar och
chip-implantat som kan användas för trådlösa betalningar och elektroniska
biljetter. Drottningen och Laura Mattarella fick bland annat uppleva en
simulering av hur det är att leva med ADHD. De fick också en presentation
av hur Epicenter Academy arbetar med att hjälpa nyanlända till Sverige och
människor med begränsade professionella nätverk att utveckla sin
kompetens och få anställning.

Ericsson, som firar 100 år av närvaro i Italien i år, fick också besök i sin
studio i Kista. Där lyftes bland annat 5G-teknologins möjligheter fram.

Stockholms stad bjöd på lunch i stadshuset med kommunfullmäktiges
ordförande Cecilia Brinck och finansborgarrådet Anna König Jerlmyr som
värdar. Det nyinvigda Nationalmuseum stod för eftermiddagens
programpunkt. Museichef Susanna Petterson gav besökarna en guidad tur
där italienskt inflytande över nordisk konst uppmärksammades.

Presidenten och Laura Mattarella bjöd därefter sina svenska värdar på en
konsert på det italienska kulturinstitutet. Camerata Ducale-orkestern, under



ledning av dirigent Guido Rimonda, spelade verk av Vivaldi och Paganini.
Kulturinstitutet firar i år 60-årsjubileum och en minnestavla för att
uppmärksamma det avtäcktes av kungen och presidenten. Det var kung
Gustav VI Adolf som invigde institutet i november 1958.



Artikel från Näringsdepartementet

Samtal om hur bostäder kan
anpassas för att möta
klimatförändringarna
Publicerad 31 augusti 2018

Den 30 augusti samlades representanter för
byggföretag och branschorganisationer för att under
bostadsminister Peter Erikssons ledning diskutera hur
bostäder kan utformas för att tackla effekterna av
klimatförändringarna.
Efter den rekordvarma sommaren då höga temperaturer i bostäder
påverkade många människor bjöd Peter Eriksson in till diskussion kring
klimatanpassning av byggnader. På mötet diskuterade man sommarens
situation och vad klimatförändringarna betyder för framtiden, hur aktörerna
arbetar och framförallt om det finns behov av lagändringar eller andra
åtgärder från regeringens sida.

– Mötet var väldigt intressant och givande. Vi hade konstruktiva diskussioner
kring ett område som vi behöver fokusera mer på, säger Peter Eriksson.  

Flera myndigheter, företag och organisationer arbetar med frågor om
klimatförändringarnas konsekvenser. Regeringen har till exempel givit
Boverket i uppdrag att arbeta med klimatanpassning.

Ett nationellt kunskapscentrum för klimatanpassning finns på SMHI och
deras webbplats Klimatanpassningsportalen är ett stöd för de som arbetar
med att anpassa samhället till klimatförändringar.
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Artikel från Näringsdepartementet

Ministerrådet överens om
cybersäkerhetsakt
Publicerad 14 juni 2018

EU-ländernas it- och digitaliseringsministrar kom
överens om ett förslag till cybersäkerhetsakt när de
träffades i telekområdet i Luxemburg 8 juni.
Digitaliseringsminister Peter Eriksson diskuterade
också e-integritet och den europeiska kodexen för
elektronisk kommunikation med sina EU-kollegor.

Cybersäkerhet

Ministrarna enades om rådets position om en föreslagen cybersäkerhetsakt.
Syftet med förslaget är att ge ett nytt och permanent mandat för nät- och
informationssäkerhetsbyrån Enisa samt att skapa ett ramverk för frivillig
cybersäkerhetscertifiering inom EU.

e-integritet

Under mötet debatterade ministrarna också ett förslag om att uppdatera
reglerna för integritet och elektronisk kommunikation. Syftet med den
föreslagna förordningen är att garantera starkare integritet i elektronisk
kommunikation och samtidigt öppna upp för nya affärsmöjligheter.

Vidareutnyttjande av information från den offentliga
sektorn

Ministrarna debatterade också förslaget till direktiv om att vidareutnyttja
information från den offentliga sektorn på ett bättre sätt. Syftet med förslaget
är att stärka EU:s datadrivna ekonomi, säkerställa rättvis konkurrens och
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främja gränsöverskridande innovation som bygger på data.

Kodexen för elektronisk kommunikation

Ordförandeskapet informerade ministrarna om läget i förhandlingarna om
den europeiska kodexen för elektronisk kommunikation med
Europaparlamentet. Ministrarna fick också information om läget i
förhandlingarna om organet för europeiska regleringsmyndigheter för
elektronisk kommunikation, Berec.

Ordförandeskapet nådde en preliminär överenskommelse med
Europaparlamentet om båda förslagen den 5 juni.

Dessutom informerade ordförandeskapet om förslaget till förordning om fritt
flöde av icke-personuppgifter inom EU, där målet är att nå en
överenskommelse med Europaparlamentet före utgången av juni månad.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Cybersäkerhet och e-integritet på
ministerrådets telekommöte
Publicerad 07 juni 2018

När digitaliseringsminister Peter Eriksson träffar sina
kollegor i telekområdet 8 juni står cybersäkerhet, e-
integritet och den europeiska kodexen för elektronisk
kommunikation på agendan. Ministrarna kommer även
att diskutera hur EU kan förenkla och använda offentlig
information bättre för att stärka EU:s datadrivna
ekonomi.

Integritet och elektronisk kommunikation

Ministrarna kommer att ha en riktlinjedebatt om ett förslag till ny förordning
om respekt för privatlivet och skydd av personuppgifter i elektronisk
kommunikation.

Syftet med förslaget är att garantera en starkare integritet i elektronisk
kommunikation och samtidigt öppna upp för nya affärsmöjligheter.

Cybersäkerhet

Telekomministrarna kommer sannolikt att komma överens om rådets
position om ett förslag till cybersäkerhetsförordning inför förhandlingar med
Europaparlamentet.

Syftet med förslaget är att ge ett nytt och permanent mandat för nät- och
informationssäkerhetsbyrån Enisa samt att skapa ett ramverk för frivillig
cybersäkerhetscertifiering inom EU.
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Vidareutnyttjande av information från den offentliga
sektorn

På mötet kommer ministrarna också att debattera förslaget till direktiv om att
vidareutnyttja information från den offentliga sektorn på ett bättre sätt.

Syftet med förslaget är att stärka EU:s datadrivna ekonomi, säkerställa
rättvis konkurrens och främja gränsöverskridande innovation som bygger på
data.

Regeringen håller med EU-kommissionen om att den europeiska
dataekonomin har ett stort värde och vill bidra till att ytterligare öka
förutsättningarna för en starkare datamarknad. Samtidigt finns det vissa delar
i förslaget som kräver ytterligare analys, till exempel frågor kring
kostnadseffektivitet och flexibilitet, anser regeringen.

Kodexen för elektronisk kommunikation

Ordförandeskapet kommer att informera ministrarna om läget i
förhandlingarna med Europaparlamentet om den europeiska kodexen för
elektronisk kommunikation samt om organet för europeiska
regleringsmyndigheter för elektronisk kommunikation, Berec.

Dessutom kommer ordförandeskapet att informera om förslaget till
förordning om fritt flöde av icke-personuppgifter inom EU.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet i Luxemburg.



Artikel från Näringsdepartementet

Fortsatt stort engagemang kring
nolltolerans mot kränkningar inom
byggbranschen
Publicerad 04 juni 2018

Den 30 maj träffades representanter för byggföretag,
fackförbund samt branschorganisationer för ett
uppföljningsmöte kring hur branschen arbetar för att
motverka kränkningar och öka mångfalden.
Bostadsminister Peter Eriksson bjöd med anledning av #metoo-uppropet in
till ett första möte i november 2017 där en gemensam avsiktsförklaring
undertecknades. I den tar byggbranschen ansvar för att agera för att stoppa
kränkningar och övergrepp.

Syftet med uppföljningsmötet var att följa upp och samtala om hur branschen
fortsatt arbetet utifrån den gemensamma avsiktsförklaringen. Cajsa Winge
och Emmelie Renlund, initiativtagare till initiativet #sistaspikenikistan
berättade att de upplever att #metoo har har öppnat upp för en förståelse för
problem som det tidigare har pratats lite om. Istället för att prata om enskilda
händelser pratar många nu om frågorna i strukturella termer. Också några av
de övriga deltagarna berättade om pågående och planerade insatser för att
motverka kränkningar och öka mångfalden.
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Artikel från Näringsdepartementet

Eniga bostadsministrar
diskuterade harmoniserade
byggregler och miljövänligare
byggprocesser
Publicerad 01 juni 2018

En överenskommelse som ska leda till lägre
byggkostnader tack vare mer enhetliga byggregler i
Norden blev det mest konkreta resultatet från de
nordiska bostadsministrarnas möte i Stockholm. Att
minska byggandets inverkan på klimatet var man också
överens om.
Som utgångspunkt för diskussionen presenterade Boverket sin rapport om
harmonisering av nordiska byggregler inom tillgänglighetsområdet.
Ministrarna från Norge, Finland Island, Sverige och Åland var överens om
att de vill stärka det nordiska samarbetet kring harmonisering av byggregler
och standarder och skapa ett bättre gemensamt kunskapsunderlag för
harmonisering. En starkare och mer integrerad nordisk byggmarknad skapar
förutsättningar för bättre och billigare bostäder i hela Norden. Länderna bad
Nordiska ministerrådets generalsekreterare att undersöka möjligheterna för
ett tätare samarbete kring detta.

Länderna är även överens om att främja minskad klimatpåverkan från
byggandet, som en del av en hållbar utveckling. Också inom hållbart
byggande fick generalsekreteraren ett uppdrag att undersöka hur det
nordiska samarbetet skulle kunna stärkas. Byggsektorn står för en stor del av
världens klimatpåverkan, och i arbetet med att nå Sveriges ambitiösa mål om
att 2045 inte ha några nettoutsläpp av växthusgaser är bygg- och
fastighetssektorn en viktig del. Regeringen har arbetat för att främja ett mer
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hållbart byggande och att livscykelperspektiv beaktas mer vid planering och
byggande. De nordiska länderna arbetar redan med många olika initiativ för
att minska byggandets klimatpåverkan. I Finland pågår till exempel arbete
med styrmedel för att begränsa byggnaders klimatpåverkan ur ett
livscykelperspektiv, där dialog förs med svenska Boverket, och olika initiativ
för främjande av träbyggande. Flera av länderna ser möjligheter till nordiskt
samarbete till exempel genom utbyte av kunskaper och erfarenheter.

Under eftermiddagen gjorde deltagarna studiebsök vid Slussenprojektet samt
kvarteret Dagsmejan i Sollentuna.



Artikel från Näringsdepartementet

Stärkt nordiskt samarbete inom AI
och 5G
Publicerad 28 maj 2018

Digitalisering präglar flera av mötena som äger rum
inom ramen för Sveriges ordförandeskap i Nordiska
ministerrådet. Norden och Baltikum utökar sitt
samarbete för att bevara positionen som Europas
ledande region inom digitalisering. Också samarbetet
kring 5G intensifieras.
En deklaration om stärkt samarbete kring artificiell intelligens
undertecknades av digitaliseringsministrarna den 14 maj. Sverige ska leda
samarbetet där fokus ligger på att utveckla och främja användningen av AI
för att tjäna människor bättre.

Detta ska uppnås genom att länderna:

• förbättrar möjligheterna till kompetensutveckling för att myndigheter,
företag och organisationer ska använda AI i större utsträckning

• stärker tillgången till data för att AI ska kunna användas till att ge bättre
service till invånarna i Norden och Baltikum

• utvecklar etiska och transparenta riktlinjer, standarder, normer och
principer som kan vägleda kring när och hur AI-program bör användas

• arbetar för internationella standarder för infrastruktur, hårdvara, program
och data för att se till att driftskompatibilitet, integritet, säkerhet, tillit,
användbarhet och mobilitet tas tillvara.

– Vår region är idag Europas ledande inom digitalisering. Dagens AI-
deklaration innebär ett utökat samarbete mellan länderna. Nu tar vi i Sverige
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också på oss att leda det nordiskt-baltiska samarbetet in i nästa steg genom
driva arbetet framåt och föreslå nödvändiga åtgärder, säger
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Vid sitt möte i Örnsköldsvik den 22-23 maj skrev de nordiska
statsministrarna under en gemensam avsiktsförklaring som beskriver den nya
tekniken som en stor angelägenhet. Avsiktsförklaringen innebär att Norden
ska vara den första sammanlänkade 5G-regionen i världen och identifierar
områden där det nordiska samarbetet behöver intensifieras.

Av dokumentet framgår att man ska:

• Uppmuntra utvecklingen av nya testanläggningar, inklusive testbäddar

• Försäkra teknisk koordination av 5G-frekvensband inom regionen

• Undanröja hinder för expansion av 5G-nätverk, i synnerhet för utbyggnad
av basstationer och antenner

• Uppmuntra och övervaka utvecklingen av 5G inom några särskilt utpekade
områden

De nordiska digitaliseringsministrarna tar nu detta arbete vidare.



Artikel från Näringsdepartementet

Regeringen välkomnar EU-initiativ
om artificiell intelligens
Publicerad 12 april 2018

Den 25 april presenterar EU-kommissionen ett helt nytt
initiativ för att stärka utvecklingen av artificiell intelligens
i Europa. Det var också huvudtemat för ”Digital Day”, en
konferens på hög politisk nivå där bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson deltog.
- Att lyfta artificiell intelligens på EU-nivå och att tydliga sätta utvecklingen
på EU:s dagordning är helt rätt väg att gå. Utvecklingen inom artificiell
intelligens är avgörande för den europeiska industrins konkurrenskraft.

Det underströk Peter Eriksson bland annat i samband med att han deltog i en
panel om artificiell intelligens tillsammans med andra europeiska
regeringsföreträdare på konferensen Digitial Day i Bryssel.

Sverige hör till de länder där utvecklingsmöjligheterna inom artificiell får stor
uppmärksamhet. Både privata och offentliga aktörer planerar att göra
avsevärda investeringar den närmaste tioårsperioden för att öppna för nya
affärsmöjligheter och att förbättra den offentliga servicen till medborgarna.
Men här finns också utmaningar som behöver tacklas gemensamt i EU.

- Att vi saknar ett etiskt och juridiskt ramverk är en av våra största
utmaningar. Vi är inte framme i detta än men vår demokratiska tradition i EU
gör att det är en stor fråga för oss och utan ett ramverk riskerar vi också att
förlora i den globala konkurrensen, resonerade Peter Eriksson.

Vid konferensen undertecknades en deklaration om samarbete inom
artificiell intelligens som markerar att EU-länderna sluter upp i frågan.
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Vid sitt besök i Bryssel träffade också Peter Eriksson Mariya Gabriel och
Andrus Ansip som är kommissionärer för den digitala utvecklingen i EU.
Syftet var bland annat att lyfta frågor om de digitala plattformarnas ansvar
för att hindra spridningen av hot, hat, hets och medveten falsk information
samt att diskutera EU-kommissionens arbete med frågorna.

EU-kommissionen var arrangör för evenemanget Digital Day18
Allt om konferensen inklusive livestreamingar.

Deklarationen om artificiell intelligens



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Regeringen växlar upp arbetet för
att bryta segregationen
Publicerad 23 mars 2018

En högt prioriterad fråga för regeringen är att bryta
segregationen. Arbetet sker på flera fronter och tio
ministrar arbetar tillsammans för att vända utvecklingen
och bidra till minskade klyftor och ett tryggt Sverige som
håller ihop. Regeringens arbete bedrivs inom ramen för
ett långsiktigt reformprogram för minskad segregation
för perioden 2017–2025 och leds av samordnings- och
energiminister Ibrahim Baylan.
För att säkerställa att arbetet sker på bred front samlas de mest berörda
ministrarna regelbundet i en statsrådsgrupp för minskad segregation. Det
senaste mötet i statsrådsgruppen den 21 mars 2018 blickade framåt och
fokuserade på ytterligare långsiktiga åtgärder som behövs. Diskussionen
kretsade kring fem målsättningar: bekämpa brottsligheten, minska
långtidsarbetslösheten, lyfta skolorna och elevernas resultat, stärka
samhällsservicen och minska boendesegregationen, och stärka demokratin
och stödja det civila samhället. Ett mycket viktigt steg i arbetet är den
miljardsatsning på statsbidrag till kommuner med områden med
socioekonomiska utmaningar som regeringen fattade beslut om den 15 mars.

- Regeringen har redan vidtagit omfattande åtgärder för att minska
segregationen och klyftorna i vårt land, men nu växlar vi upp arbetet
ytterligare. Satsningen på 2,2 miljarder årligen som vi nyligen presenterade är
en viktig åtgärd men vi behöver göra mer och vi behöver tänka långsiktigt,
säger samordnings- och energiminister Ibrahim Baylan.
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Artikel från Näringsdepartementet

Fler kvinnor i byggbranschen
Publicerad 09 mars 2018

På den internationella kvinnodagen presenterade
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
regeringens nya mål för en jämställd bygg- och
anläggningsbransch. Han gjorde det i samband med ett
besök hos Hentverkarna, ett program för kvinnliga
snickarlärlingar.
Regeringens mål är att minst 25 procent av de som nyanställs inom bygg och
anläggningsbranschen år 2030 är kvinnor. Idag är färre än en av tio kvinnor
inom bygg- och anläggningsbranschen.

– Situationen i bygg- och anläggningsbranschen är problematisk. Vittnesmål
visar att kvinnor i branschen fortfarande möter trakasserier, övergrepp,
machokultur och destruktiva maktstrukturer. Att komma till rätta med den
osunda arbetsplatskulturen är dessutom en nyckelfråga för branschen, som
har stora problem med att attrahera tillräckligt mycket arbetskraft, säger
Peter Eriksson.

Hentverkarna är ett projekt som syftar till att just bredda rekryteringsbasen
för branschen. Programmet pågår i tre och ett halvt år och består både av
teori och praktik för deltagarna som har en mycket varierad bakgrund.
Lönen ökar gradvis från en lärlingslön till en tillsvidareanställningslön. Efter
avslutat projekt får deltagarna en tillsvidareanställning inom företaget.

– Hentverkarna är ett spännande initiativ från Ikano Bostad. Det stora
intresset visar att det finns många kvinnor som är intresserade av att jobba i
branschen om bara arbetsmiljön tas på allvar. Jag ser fram emot att den
förändrade kulturen nu sprider sig, säger Peter Eriksson.
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Artikel från Näringsdepartementet

Geokalkyl – ett verktyg för
effektivare plan- och byggprocess
Publicerad 16 februari 2018

På uppdrag av regeringen har Statens geotekniska
institut, SGI, utvecklat Geokalkyl, ett verktyg som gör
det möjligt att i förväg kunna bedöma kostnaden för
olika typer av markarbeten. Systemet kan på så sätt
bidra till att minska kostnaderna vid byggande av
bostäder och infrastruktur.
Med hjälp av Geokalkyl kombineras bebyggelseplaner med GIS-data, 3D-
visualisering och faktaunderlag där konsekvenser av olika förslag analyseras
för att få fram kostnadskalkyler. Verktyget jämför kostnaden för byggnation
i områden med olika markförhållanden utifrån en förvald standardmetod för
pålning, schaktning, eller andra arbeten. Det kan också simulera alternativa
placeringar av byggnader inom ett specifikt planområde. Genom att studera
olika alternativ kan kommuner i ett tidigt skede i planprocessen se var stora
kostnader för grundläggning och masshantering kan uppstå.

Bland andra Trafikverket, Lantmäteriet och Sveriges geologiska
undersökning, SGU, har samverkat med SGI i regeringsuppdraget. Geokalkyl
har utvecklats och använts i samarbete med flera kommuner som Nyköping,
Jönköping, Helsingborg, Malmö och Västerås.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson fick nyligen en
presentation av Geokalkyl av representanter för SGI och Malmö stad.
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Artikel från Näringsdepartementet

Smarta städer och smarta
transporter är viktiga i
samhällsbygget
Publicerad 26 januari 2018

Den 23 januari träffades medlemmarna för de båda
samverkansgrupperna för Smarta städer respektive
Nästa generations resor och transporter för att diskutera
gemensamma utmaningar inom områden som
stadsbyggnad, transport och infrastruktur och
därigenom ge möjlighet att driva på de pågående
insatser inom respektive samverkansprogram.
Samverkansprogrammen Smarta städer och Nästa generations resor och
transporter har många gemensamma beröringspunkter och utmaningar. Det
var första gången som de två samverkansgrupperna träffades tillsammans
och syftet var att koppla de två programmen närmare varandra och att
deltagarna fick dela kunskaper och erfarenheter.

Mötet leddes av Mattias Landgren och Alf Karlsson, statssekreterare hos
infrastrukturminister Tomas Eneroth, respektive bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

– Det är viktigt att integrera transport- och infrastrukturfrågorna med
stadsbyggnads- och planeringsfrågorna. Nästa generations resor och
transporter är självfallet en central del av den smarta staden, sa
statssekreterare Mattias Landgren.

Två teman diskuterades; att planera staden utifrån framtidens
transportsystem respektive delningsekonomi i staden. Under det första temat
identifierades utmaningen: hur möjliggöra förändrad användning och
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nyttjande av gatuutrymmet i staden samt utmaningen att skapa
förutsättningar för nya godstransportlösningar i planeringen.

– Utvecklingen av delade, elektriska och självkörande fordon påverkar alla
trafikslag och både person- och godstrafiken. Frågan här idag är hur
planeringen och utformningen av staden bör och kan möta denna utveckling.
Vilka utmaningar vi ser framför oss och hur dessa kan bemötas, sa Mattias
Landgren.

Under temat delningsekonomi i staden lyftes utmaningar som; att säkerställa
att delningstjänster inom mobilitetsområdet bidrar till en klimat- och
miljömässigt hållbar utveckling, att skapa förutsättningar för att mer delade
bebyggda ytor leder till ett mer transporteffektivt samhälle samt att lösa
juridiska hinder eller oklarheter som försvårar eller bromsar utvecklingen av
delningsekonomilösningar.

– Delningsekonomi är ett töjbart begrepp som rymmer många olika
aktiviteter. Vi ser att digitaliseringen och miljömedvetenheten på senare år
har bidragit till en ökning av sådana tjänster och aktiviteter, vilket innebär
flera utmaningar för samhällsplaneringen och utformningen av lagstiftningen
inom olika områden, sa statssekreterare Alf Karlsson.

Resultatet av mötet tas nu vidare in i respektive samverkansprogram för
utveckling och diskussion. Samverkansgruppen Nästa generations resor och
transporter har sitt nästa möte den 14 mars i Göteborg och gruppen kring
Smarta städer träffas i Stockholm den 18 april.

– Frågorna och insatserna inom samverkansprogrammen är fortsatt viktiga
också framöver och arbetet med dem fortsätter även efter vårens möten,
avslutade Alf Karlsson.



Artikel från Näringsdepartementet

Investeringsstöd och bonus till
kommuner har gett fler bostäder
Publicerad 28 december 2017

Regeringens åtgärder för att öka bostadsbyggandet ger
resultat. Rekordmånga bostäder byggs på initiativ av
regeringen och två viktiga morötter i arbetet är
investeringsstödet för klimatsmarta hyresrätter samt den
kommunala byggbonusen.

Investeringsstöd sänker hyran

En av de viktigaste insatserna är Investeringsstödet på totalt 11,3 miljarder
kronor för perioden 2016 - 2019. De bostäder och byggnader som anordnas
med investeringsstöd ska vara mer energieffektiva än vad som gäller för
övrig nyproduktion enligt Boverkets byggregler.

Ett exempel på vad investeringsstöden betyder finns på Noltorpshöjd i
Alingsås. Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson besökte de
nybyggda husen i slutet av oktober. Det kommunala Alingsåshem har sökt
statligt ekonomiskt stöd för att bygga hyresrätter och i deras fall har det
inneburit hyror som ligger mellan 1500 och 2200 kronor lägre i månaden
jämfört med vad en nybyggd hyresrätt normalt kostar.

Bonus till kommuner med tydliga planer för
bostadsförsörjning

En andra lika viktig insats är att 199 av landets 290 kommuner får del av
regeringens byggbonus på 1,8 miljarder kronor. I kommunerna har 73 372
bostäder givits startbesked under perioden 31 juli 2016 till 1 augusti 2017.
För att få ta del av byggbonusen behöver kommunerna bland annat ha en
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aktuell översiktsplan och aktuella riktlinjer för bostadsförsörjning.

– Det är bra fart på bostadsbyggandet. Intresset för att söka stödet har ökat
rejält. Regeringens byggbonus bidrar till att kommunerna nu planerar för fler
bostäder och tar ansvar för bostadsförsörjningen, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Artikel från Näringsdepartementet

Smart City Sweden – Sveriges
skyltfönster mot omvärlden
Publicerad 21 december 2017

I maj 2017 invigdes den nationella export- och
investeringsplattformen Smart City Sweden.
Regeringssatsningen som drivs av IVL Svenska
Miljöinstitutet har som mål att dubblera spridningen av
svenska miljö- och klimatlösningar på 10 år. Hittills har
Smart City Sweden haft över 1700 nationella och
internationella besökare.
Enligt Hanna Eriksson Lagerberg, ansvarig för Smart City Sweden, fungerar
plattformen som ett skyltfönster för svenska hållbarhetslösningar gentemot
den internationella marknaden. Här presenteras företag och goda exempel
från hela landet, där den gemensamma nämnaren är hållbar stadsutveckling.
Hanna Eriksson Lagerberg poängterar vikten av och intresset för svenska
hållbarhetslösningar och innovationer.

Sverige nummer ett i OECD

– FN rankar idag Sverige som nummer ett bland OECD-länderna när det
gäller att uppfylla FN:s globala hållbarhetsmål. Vi har kommit långt och bör
dela med oss av våra kunskaper och tjänster. Genom att bygga upp
samarbeten mellan Sverige och andra länder kan vi bidra till att uppnå FN:s
globala hållbarhetsmål till 2030.

Hittills har över 1700 intressenter besökt huvudkontoret som är placerat i
Hammarby Sjöstad i Stockholm. Här har de möjlighet att ta del av
företagsutställningar och presentationer. Hanna Eriksson Lagerberg
understryker det nationella perspektivet och att plattformen ska fånga in hela
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Sverige.

– Vi samarbetar bland andra med ASSET - Föreningen Svensk Miljöteknik
som representerar över 1500 svenska företag från hela landet. Framöver
kommer Smart City Sweden att utöka verksamheten genom att förstärka
regionerna i syfte att identifiera de regionala styrkorna inom olika områden
rörande hållbar stadsutveckling.

VR för att göra innovation tillgänglig

När det gäller huvudkontoret är målet att utveckla konceptet. Utöver
miljöteknik kommer även frågor som handlar om digitalisering, planering och
social innovation att inkluderas och visas upp. Smart City Sweden tar nu
fram marknadsföringsmaterial som alla främjandeorganisationer kan ta del
av. Det finns även planer på att använda VR-teknik.

– Vi kommer att ge besökare möjlighet att använda VR-glasögon och
virtuellt besöka olika stadsdelar i Sverige och till exempel titta på hur biogas
produceras i Linköping. Detta är en teknik som vi också kan använda på
utlandsmyndigheterna. På så sätt kan intressenter ta del av svensk innovation
även från deras hemland.

En plattform som för aktörer samman

Smart City Sweden sammanför också svenska och internationella aktörer på
de olika marknaderna. För att en utländsk aktör ska få ta del av plattformen
behöver det finnas ett intresse för att utveckla policy eller konkreta
samarbeten som kan leda till affärsmöjligheter för svenska företag.

– Vi tar emot aktörernas förfrågan och ber dem specificera sina behov. Vi
kopplar sedan samman dem med en relevant motpart från den svenska
marknaden. För att aktören ska ha möjlighet till detta måste det finnas en
tydlig möjlighet till samarbete, då projektet syftar till att främja export och
investeringar.

Projektet initierades av den sittande regeringen och tilldelas enligt
budgetpropositionen 25 miljoner kronor under 2018 och 50 miljoner kronor
per år fram till och med 2021.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Justitiedepartementet,
Kulturdepartementet, Näringsdepartementet, Socialdepartementet,
Utbildningsdepartementet

Möten med myndigheter och
arbetsmarknadens parter om
sexuellt våld och trakasserier
Publicerad 15 december 2017

Med anledning av #metoo-uppropen har den svenska
regeringen initierat möten om sexuellt våld och
trakasserier med bland annat arbetsmarknadens parter,
myndighets- och näringslivschefer samt initiativtagarna
bakom uppropen.
De dialogmöten som regeringen har haft med olika aktörer har haft fokus på
arbetsgivarens ansvar för att motverka sexuellt våld och trakasserier och
vilka åtgärder som redan har genomförts. Samtalen har även handlat om
vilka eventuella brister som finns vad gäller lagar och regler och vilka
åtgärder som behöver göras.

Den 6 mars träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér representanter
från 65 Me too-upprop på Historiska museet och mottog deras
gemensamma kravlista med sju åtgärdsförslag som rör arbetsliv,
samhälle och skola.

Den 9 november 2017 träffade kulturminister Alice Bah Kuhnke
företrädare för nationalscenerna med anledning av det första svenska
uppropet #tystnadtagning. Statsrådet har även haft möte med
Diskrimineringsombudsmannen och dialoger med ett antal aktörer inom
kultursektorn.

Den 23 november träffade justitieminister Morgan Johansson och
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jämställdhetsminister Åsa Regnér cheferna för Polismyndigheten,
Åklagarmyndigheten, Domstolsverket och Brottsförebyggande rådet. 

Pressmeddelande: Morgan Johansson och Åsa Regnér bjuder in
myndighetschefer för att diskutera sexuella trakasserier 

Den 24 november träffade ministern för högre utbildning och forskning
Helene Hellmark Knutsson generaldirektörerna för
Universitetskanslersämbetet, Universitets- och högskolerådet samt
Vetenskapsrådet med anledning av #akademiuppropet Statsrådet har
även haft möte med expertgruppen för jämställdhet i högskolan.

Den 30 november träffade utbildningsdepartementets statsråd Gustav
Fridolin, Helene Hellmark Knutsson och Anna Ekström företrädare för
skoluppropen #tystiklassen, #räckupphanden och #ickegodkänt
tillsammans med representanter från elevorganisationerna, civilväsendet,
skolväsendets fackliga organisationer och skolmyndigheterna.

Den 30 november samlade bostadsminister Peter Eriksson företrädare
för byggbranschen. Statsrådet bjöd även in initiativtagarna till uppropet
#sistaspikenikistan.

Artikel: Byggbranschen agerar för att stoppa kränkningar och övergrepp

Den 8 december träffade arbetsmarknadsminister Ylva Johansson och
jämställdhetsminister Åsa Regnér arbetsmarknadens parter samt
myndighetscheferna på Arbetsmiljöverket och
Diskrimineringsombudsmannen.

Artikel: Möte med anledning av #metoo: "Tillämpningen av regler och
det förebyggande arbetet måste bli bättre"

Den 11 december träffade jämställdhetsminister Åsa Regnér
initiativtagarna till uppropen i olika branscher för #metoo

Artikel: #MeToo-uppropen på Rosenbad för att tala med regeringen
Näringsminister Mikael Damberg har kallat samtliga ordföranden i
statliga bolag till möten den 15 och 18 januari.

 



Artikel från Näringsdepartementet

Goda exempel på fler bostäder till
unga vuxna
Publicerad 15 december 2017

Vid en konferens den 11 december delade sex
bostadsföretag och projekt med sig av sina metoder för
att få fram bostäder för unga. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson hade bjudit in
kommunpolitiker, representanter för bostadsföretag och
intresseorganisationer för att sprida kunskap kring hur
ungas boendesituation kan lösas.
Hyresgästföreningen presenterade sin rapport Unga vuxnas boende som
beskriver hur situationen på bostadsmarknaden påverkar unga vuxnas
möjligheter att skapa sin egen framtid. Sveriges kommuner och landsting
redogjorde för den verktygslåda som kommunerna har till sitt förfogande när
det gäller att skapa bostäder till ung vuxna.

I paneldiskussioner lyftes ung vuxnas perspektiv fram och deltagarna
reflekterade också kring de goda exemplen från Botkyrkabyggen, Sthlm
6000+, jagvillhbostad.nu, Skövdebostäder, Kalmarhem och ÖrebroBostäder.

Se hela konferensen i efterhand, med de goda exemplen, här:

Hela konferensen 

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet

EU:s telekomministrar överens om
uppdaterat mandat för EU-byrån
Berec
Publicerad 11 december 2017

På EU:s telekommöte i Bryssel 4 december kom
ministrarna överens om ett uppdaterat mandat för EU-
byrån Berec. Även e-integritet och fria dataflöden stod
på dagordningen.

Uppdaterat mandat för EU-byrån Berec

Inför kommande förhandlingar med Europaparlamentet enades EU:s
telekomministrar om rådets position om uppdaterade regler för Organet för
europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk kommunikation, Berec.
Rådet anser att de nya reglerna ligga i linje med mandatet för den europeiska
kodexen för elektronisk kommunikation som kommer att förhandlas
parallellt.

Fria dataflöden och e-integritet

Rådet fick en lägesrapport om förslaget om att uppdatera reglerna för e-
integritet och ministrarna diskuterade även ett utkast till förordning om det
fria flödet av icke-personuppgifter. Medlemsstaterna gav starkt stöd åt
förslaget och ställde sig bakom ansträngningarna för att nå en snabb
överenskommelse. Regeringen ser positivt på att omotiverade
lokaliseringskrav undanröjs. Bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson välkomnade samtidigt att förordningen ger möjlighet till nödvändiga
undantag från huvudregeln.
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5G-utbyggnad

Estlands minister för entreprenörskap och informationsteknologi Urve Palo
undertecknade på mötet en 5G-färdplan som sätter upp tidsfrister för att göra
lämpliga frekvensband tillgängliga för 5G-användning. Färdplanen bekräftar
också att målet är att EU ska bli en världsledande marknad för 5G.
Regeringen betonade i sammanhanget vikten av förbättrad samordning av
radiospektrum.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

5G-utbyggnad, e-integritet och fria
dataflöden på telekommöte i
Bryssel
Publicerad 01 december 2017

När EU:s telekomministrar möts i Bryssel 4 december
står utbyggnad av nästa generations mobila
bredbandstjänster, e-integritet och fria dataflöden på
dagordningen. Ministrarna ska också komma överens
om ett uppdaterat mandat för EU-byrån Berec.

5G-utbyggnad i Europa

Inom EU diskuteras just nu förutsättningar för utbyggnad av nästa
generations mobila bredbandstjänster. 5G är mobilt bredband som kan ge
möjligheter till gigabit-hastighet och hög tillförlitlighet för olika
applikationer.

På telekommötet väntas ordförandeskapet skriva under och informera om en
så kallad färdplan för 5G. Syftet är att medlemsstaterna ska vara eniga om
avsikten att göra lämpliga frekvensband tillgängliga för 5G-användning inom
rimlig tid.

Berec, e-integritet och fria dataflöden

Telekomministrarna väntas enas om rådets position om ett uppdaterat
mandat för Organet för europeiska regleringsmyndigheter för elektronisk
kommunikation, Berec. Regeringen anser att Berec ska fortsätta vara ett
rådgivande organ och kan därmed ställa sig bakom ordförandeskapets
kompromisstext.
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Rådet kommer också att få en lägesrapport om de framsteg som gjorts med
förslaget om att uppdatera reglerna för e-integritet. Inom ramen för den
digitala inre marknaden presenterade kommissionen i januari 2017 ett förslag
till ny förordning om respekt för privatlivet och skydd av personuppgifter i
elektronisk kommunikation. Syftet är att garantera en starkare integritet i
elektronisk kommunikation och samtidigt öppna upp för nya
affärsmöjligheter.

Telekomministrarna kommer även att hålla en riktlinjedebatt om ett utkast
till förordning om det fria flödet av icke-personuppgifter. Regeringen
välkomnar kommissionens förslag och ser fria dataflöden som en
förutsättning för en välfungerande digital inre marknad.

Cybersäkerhet och europeisk kodex för elektronisk
kommunikation

På mötet kommer ordförandeskapet att informera om läget i förhandlingarna
om en europeisk kodex för elektronisk kommunikation samt om rådets
slutsatser om cybersäkerhet. Ministrarna kommer också att få information
om rådets utkast till handlingsplan för hur dessa ska genomföras.

Slutligen kommer det tillträdande bulgariska ordförandeskapet att presentera
sitt arbetsprogram.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige på
mötet.



Artikel från Näringsdepartementet

Byggbranschen agerar för att
stoppa kränkningar och övergrepp
Publicerad 30 november 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
samlade den 30 november ett tjugotal representanter för
byggföretag, fackförbund samt branschorganisationer
för ett samtal kring hur branschen kan kraftsamla mot
kränkande behandling av kvinnor.
Vid mötet berättade Cajsa Winge och Emmelie Renlund, initiativtagarna till
uppropet #sistaspikenikistan, om de vittnesmål om trakasserier och
övergrepp inom hela byggbranschen som nyligen kommit fram.
Deltagarna undertecknade också en gemensam avsiktsförklaring där
byggbranschen tar ansvar för att agera för att stoppa kränkningar och
övergrepp.
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Artikel från Kulturdepartementet, Miljödepartementet,
Näringsdepartementet

Öppet seminarium om
arkitekturpolitiken i Visby
Publicerad 06 juli 2017

Hur kommer regeringens politik för arkitektur och
hållbar stadsutveckling se ut? Detta lyftes i ett särskilt
seminarium i Arkitekturträdgården i Visby onsdagen
den 5 juli med de tre ansvariga ministrarna Alice Bah
Kuhnke, Karolina Skog och Peter Eriksson.
Under ett välbesökt seminarium arrangerat av Sveriges Arkitekter under
Almedalsveckan i Visby, berättade miljöminister Karolina Skog, kultur- och
demokratiminister Alice Bah Kuhnke och bostads- och digitaliseringsminister
Peter Eriksson om det pågående arbetet med regeringens kommande politik
för och satsningar inom arkitektur och hållbar stadsutveckling.

Frågor som berördes under seminariet handlade bland annat om hur de tre
departementen samarbetar kring frågorna och hur ministrarna ser på
arkitekturens roll och vikt i samhället. Går det att balansera både hög
kvantitet och hög kvalitet när det kommer till att bygga nya bostäder och nya
stadsområden?

– När vi bygger som nästan aldrig förr så behöver också politiken ställa sig
frågan: Vad vi bygger, hur vi bygger och för vem vi bygger, berättade Alice
Bah Kuhnke.

I arbetet med en ny politik för arkitektur och hållbar stadsutveckling arbetar
regeringen bland annat med att ta fram skrivelsen Levande städer – en
politik för hållbar stadsutveckling, som ska lämnas till riksdagen. Skrivelsen
ger uttryck för de politiska ambitionerna inom hållbar stadsutveckling.
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Regeringen arbetar också för att ta fram målsättningar för den fysiska
gestaltningen. I dag finns sex mål för arkitektur, form och design, som
riksdagen beslutat om. Den kommande propositionen som lanseras senare i
höst, kommer uppdatera dessa mål för att skapa en bred och samlad politik
på området.

Propositionen berör många samhällsområden, bland annat inom politiken för
en hållbar stadsutveckling, plan-, bygg- och bostadspolitiken och regeringens
långsiktiga reformprogram för minskad segregation 2017-2025. Regeringen
vill skapa förutsättningar för att en medveten arkitektur och design möjliggör
och bidrar till högre livskvalitet för fler.

– Det är viktigt att stärka arkitekturens och designens roll i plan- och
byggprocessen. Utmaningen är att klara både kvalitet och kvantitet samtidigt,
berättade Peter Eriksson.

Ett av perspektiven som lyfts fram i skrivelsen Levande städer handlar om
barnens plats i fysiska miljöer. Enligt Karolina Skog krävs ett inkluderande
och socialt perspektiv där barn får mer utrymme och inflytande.

– Nu vill regeringen göra barnkonventionen till lag i Sverige.
Barnperspektivet måste synas i hur vi bygger våra städer mycket mer än det
gjort hittills. En stad som är bra för barnen är bra för alla, berättade Karolina
Skog.

Som ett led i den nya politiken för arkitektur, form och design för hållbara
gestaltade livsmiljöer berättade ministrarna om förslaget att Boverkets
ansvar för arkitekturfrågor ska stärkas, bland annat genom inrättandet av en
riksarkitekt.

Seminariet avslutades med öppna reflektioner och medskick till regeringens
fortsatta arbete med frågorna framförda av Louise Masreliez,
förbundsordförande Sveriges Arkitekter, Daniel Markström, regionchef
stadsprojekt Stockholm på Jernhusen och Lena Andersson, VD på
Älvstranden utveckling. Samtalet modererades av Tobias Olsson,
förbundsdirektör vid Sveriges Arkitekter.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet,
Statsrådsberedningen, Utbildningsdepartementet

Fortsatt satsning på
energieffektivisering och ökad
trygghet för studerande vid
sjukdom
Publicerad 06 juli 2017

Regeringen fortsätter att förverkliga och genomföra
Energiöverenskommelsen. Energimyndigheten får i
uppdrag att skapa en tidig dialog med olika branscher
och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering.
Det var en av nyheterna som presenterades på
regeringens sommarfika den 6 juli.
Sommarfikat var det första för i år och leddes av statsminister Stefan Löfven,
som redogjorde för de inrikes resor han gör denna vecka.
Han sa att de han träffat under sina resor ger uttryck för ett behov av
investeringar.

Han talade om de satsningar regeringen gör för att öka tryggheten och
välfärden, genom investeringar i bland annat jämlik skola, bra sjukvård i hela
landet, polisen och arbetet för att förebygga och motverka terrorism.

Satsningar på energieffektivisering

Regeringen fortsätter att genomföra Energiöverenskommelsen.
Energimyndigheten får i uppdrag att skapa en tidig dialog med olika
branscher och ta fram sektorsstrategier för energieffektivisering. Strategierna
ska bidra till att förverkliga nationella politiken om 50 procent effektivare
energianvändning till år 2030.
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Pressmeddelande: Regeringen satsar på energieffektivisering

Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Regeringen har i dag beslutat om ett paket för att öka studerandes trygghet
vid sjukdom. Från den 1 juli 2018 blir det möjligt för studerande att, vid
särskilda skäl, vara deltidssjukskrivna med heltidsersättning inom
studiemedelssystemet. Regeringen tillsätter också en utredning med uppdrag
att ta fram åtgärder för att öka tryggheten för studerande vid sjukdom och
främja effektivare studier.

Pressmeddelande: Ökad trygghet för studerande vid sjukdom

Kvalitetssäkring av forskning

Regeringen har beslutat att ge Universitetskanslersämbetet (UKÄ) flera nya
uppdrag som syftar till att förbättra uppföljningen och utvärderingen av den
offentligt finansierade forskningen. UKÄ får ett samlat ansvar för
kvalitetssäkring av hela högskolans verksamhet. Målet är att öka kvaliteten
på forskningen.

Pressmeddelande: Kvalitetssäkringen av forskningsmiljarder förstärks

Ny webbplats ska underlätta för utländska företag att
komma in på byggmarknaden

Många utländska aktörer väljer i dag att inte lämna anbud i Sverige för att
det är svårt att få fram relevant information om vilka byggregler som gäller.
Regeringen beslutade därför i dag att ge Boverket i uppdrag att inrätta en ny
webbplats för utländska byggherrar, där byggreglerna översatts till andra
språk. Till en början till engelska, men senare kan uppdraget utvidgas till fler
språk.

Pressmeddelande: Lättare för utländska företag att komma in på
byggmarknaden

Satsning på innovationsutveckling i livsmedelssektorn

Regeringen beslutade i dag om 1 miljon kronor till Region Skåne för att
genomföra insatser som stärker och kan utveckla innovationer och



innovativa företag i livsmedelskedjan. Syftet med stödet är att främja en
hållbar tillväxt och ökad konkurrenskraft i små- och medelstora
livsmedelsföretag i regionen.

Dagens beslut kompletterar de satsningar på 78 miljoner kronor för att stärka
forskning och innovation inom livsmedelssektorn, som regeringen fattade
beslut om i juni.

Pressmeddelande: Regeringen satsar på innovationsutveckling i
livsmedelssektorn

 



Artikel från Näringsdepartementet

Satsningar på digitalisering av den
smarta staden
Publicerad 29 juni 2017

Digitaliserad planprocess samt öppna data är två av de
prioriterade områdena inom samverkansprogrammet
Smarta städer. Flera satsningar med digitaliseringstema
har nu fått finansiering via Vinnova.
Regeringen presenterade nyligen en strategi som anger riktningen för
digitaliseringspolitiken och hur den ska bidra till konkurrenskraft, full
sysselsättning samt ekonomiskt, socialt och miljömässigt hållbar utveckling.
Strategins övergripande mål är att Sverige ska vara bäst i världen på att
använda digitaliseringens möjligheter. Inom ramen för
samverkansprogrammet Smarta städer startas nu en rad satsningar kopplade
till digitaliseringen av samhällsbyggandet.

Projektet Digitalisering av samhällsbyggnadsprocessen går ut på att arbeta
fram ett obrutet digitalt standardiserat flöde av information med särskilt
fokus på planeringsprocessens tidiga skeden det vill säga översiktsplanering,
medborgardialog och medskapande genom att använda digitaliseringens
tekniska möjligheter.

Ett obrutet digitalt informationsflöde kan motverka fragmentering och
dubbelarbete, göra processen säkrare och mer transparent och öppna upp
möjligheter för innovativa produkter och tjänster. I projektet riktas även
fokus på åtgärder för att praktiskt få igång digitaliseringen i myndigheternas
processer.

Byggarbetsplatsen är en annan viktig pusselbit i samhällsbygget. Projektet
uppkopplad byggplats är en testbädd för att skapa förändring och affärsnytta
av digitalisering genom teknikutveckling på byggplatser. Det bygger vidare
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på en befintlig testbäddsmiljö inom den strategiska innovationsplattformen
Smart Built Environment i samverkan med testbäddar inom verkstads- och
processindustrin. Projektet kan bidra till att förändra bilden av en industri
som släpar efter och till att öka byggandets attraktionskraft när det gäller
rekrytering.

Genom visualisering kan förståelsen för hur processer och system påverkar
varandra underlättas. Digitaliseringen möjliggör nya visualiseringstekniker
och i projektet Visualisering för en hållbar industri och stad används
visualiseringstekniker för att visa hur tillgång till rätt data kan skapa en mer
hållbar industri och smartare stad. Genom att lyfta fram relevant data för
relevanta grupper av användare kan man skapa ett samhälle som bättre
hushåller med sina resurser. Fokus är till en början på fjärrvärmedata.

Tillgång till data är central för att möjliggöra innovation – för att kunna
utveckla relevanta produkter och tjänster. Mer data behöver tillgängliggöras i
offentlig sektor – det är en viktig del av en modern demokrati. För att leda
vägen för Sveriges arbete inom öppna data har Stockholms stad och
Göteborgs stad beslutat att genomföra ett projekt inom området kallat
Nationella öppna data. Projektet ska bland annat ta fram gemensamma
principer för arbetet med öppna data och identifiera och prioritera relevanta
datakategorier.

Parallellt med en ökad digitalisering och tillgängliggörandet av data är det
viktigt att arbeta med datasäkerheten. Digital infrastruktur och digital
säkerhet har pekats ut som viktiga områden att satsa på för att stärka
konkurrenskraften för svensk industri. Därför planerar Vinnova att göra en
insats inom dessa områden. Detta görs i dialog med industri, akademi och
berörda myndigheter.



Artikel från Kulturdepartementet, Näringsdepartementet

Rundabordssamtal om statlig och
offentlig förebildlighet
Publicerad 26 juni 2017

Den 23 maj anordnades ett rundabordssamtal på
Kulturdepartementet i samarbete med
Näringsdepartementet, inom ramen för arbetet med den
kommande propositionen om arkitektur, form och
design för hållbara gestaltade livsmiljöer. Samtalsledare
och värdar var statssekreterarna för Kultur- respektive
Näringsdepartementen, Per Olsson Fridh och Alf
Karlsson.
I en ny politik för hållbara gestaltade livsmiljöer kan nya skarpa mål handla
om kvalitet, omsorgsfull gestaltning, innovationskraft, ekologisk balans och
socialt välbefinnande. Inkludering och tillgänglighet är nyckelbegrepp och
kulturhistoriska, estetiska och konstnärliga värden ska lyftas.

- Offentliga aktörer spelar en viktig roll för utvecklingen både som beställare,
utförare och företrädare för frågorna. Därför är samtalet idag och ert
deltagande vid diskussionsbordet betydande för oss, inledde statssekreterare
Per Olsson Fridh samtalet.

Regering och riksdag har genom myndigheter och bolag ansvar för stora
bestånd av offentliga lokaler och miljöer. Staten är både byggherre,
fastighetsförvaltare, hyresvärd och hyresgäst. I dessa olika roller har staten
både ett stort ansvar och goda möjligheter att skapa hållbara gestaltade
livsmiljöer genom medveten arkitektur, form och design.

Statssekreterare Alf Karlsson lyfte fram Boverkets prognos på 710 000
bostäder fram till år 2020 och vilken påverkan prognosen har på vilka
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verktyg regeringen kan bidra med i arbetet.

Under mötet närvarade olika aktörer inom statliga och offentliga sektorn.
Tillsammans diskuterade man statens och det offentligas behov samt
möjligheter att utveckla och bäst förvalta den arkitektur, design och
gestaltning som påverkar många människors vardag.



Artikel från Näringsdepartementet

Bredband och digitala tjänster i
fokus på EU-möte
Publicerad 09 juni 2017

Rådet för telekommunikation möttes i Luxemburg 9 juni.
Modernare EU-regler för elektronisk kommunikation var
huvudfrågan på rådsmötet. Sverige representerades av
bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.
Ministrar i EU med ansvar för telekommunikation diskuterade EU-
kommissionens förslag om ett uppdaterat regelverk för elektronisk
kommunikation. Det handlar bland annat om bredbandsutbyggnad och
digitala tjänster.

- Det är dags att uppdatera regelverket för elektronisk kommunikation för att
bana väg för framtidens kommunikationstjänster, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Förslaget behandlas fortsatt i rådet inför en överenskommelse. Rådet och
Europaparlamentet måste också vara överens innan ett slutligt beslut kan
fattas.

https://www.regeringen.se/


Artikel från Näringsdepartementet

EU:s telekomministrar diskuterar
elektronisk kommunikation
Publicerad 07 juni 2017

Ministrar ansvariga för telekommunikation möts i
Luxemburg 9 juni. På dagordningen för rådsmötet står
bland annat en policydebatt om ett nytt EU-regelverk för
elektronisk kommunikation.
Efter en uppdatering om förhandlingsläget ska ministrarna diskutera en
omarbetning av nuvarande EU-regler för elektronisk kommunikation. Enligt
kommissionens nya förslag slås de befintliga direktiven samman till ett
gemensamt direktiv. Det innebär också tillskapande av en ny förordning för
Berec, organet för de europeiska regleringsmyndigheterna.

Regeringen väntas välkomna det maltesiska ordförandeskapets lägesrapport.
Det är dock viktigt att det nya regelverket blir tydligt och heltäckande
eftersom medlemsländernas förutsättningar skiljer sig åt bland annat när det
gäller geografi, befintlig infrastruktur och digital mognad.

Syftet med de nya EU-reglerna är konkurrens, investeringar till nytta för
användarna och främjande av EU:s inre marknad.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige vid
mötet.
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Artikel från Näringsdepartementet, Statsrådsberedningen

Arbetskraftskapacitet i
byggbranschen på agendan
Publicerad 10 maj 2017

Statsminister Stefan Löfven och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson träffade den 9 maj
representanter från byggsektorn för att tala om
arbetskraftsförsörjningen inom branschen.
Under en arbetslunch träffade statsminister Stefan Löfven och bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson representanter ur byggsektorn.
Förståelsen för de brister gällande arbetskraftsförsörjning inom branschen
var tydlig redan innan mötet och bekräftades av representanterna. Tisdagens
möte är en uppföljning av ett tidigare möte som Stefan Löfven höll med
byggbranschaktörer i höstas.

I december 2016 tog regeringen emot en rapport från två samordnare som
hade till uppgift att titta på byggbranschens kompetensförsörjning.
Rapporten visar att den kraftigt ökade byggtakten inte kan öka ytterligare
eller bibehållas om inte arbetskraftssituationen i branschen förbättras.

På mötet den 9 maj lyftes de möjligheter som regeringen arbetar med för att
branschen lättare ska kunna fortsätta den höga byggtakten. Regeringen har
under mandatperioden satsat på ett ökat fokus på förbättrad matchning inom
branschen men även på att öka antalet utbildningsplatser. Peter Eriksson
lyfte även vikten av ett ökat industriellt byggande, och då gärna i trä. Genom
industriellt byggande kan ännu fler yrkeskategorier vara med och bidra.

Mötet gav också de inbjudna representanterna för byggbranschen möjlighet
redogöra för statsministern och bostads- och digitaliseringsministern
redogöra hur branschens specifika organisation och olika sektorer hanterar
situationen.
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Artikel från Näringsdepartementet

Stöd som ska gynna ökat
bostadsbyggande
Publicerad 24 mars 2017

Regeringen har beslutat om ett antal långsiktiga stöd
som ska underlätta byggandet av nya och renoveringar
av befintliga bostäder.
Att det byggs bostäder är centralt både för fler jobb och för en fungerande
arbetsmarknad. Regeringen genomför därför en historisk investering för fler
bostäder och förbättrad infrastruktur, i företagande och på att utbilda för
jobb. I det bostadspolitiska paketet och de 22 punkter som presenterades
sommaren 2016 ingår åtgärder för att underlätta byggandet av bostäder, till
exempel genom att göra det enklare att bygga utan att det krävs bygglov, att
göra mer mark tillgänglig samt att producera serietillverkade hus. Samtliga
åtgärder i det bostadspolitiska paketet samt i 22-punktslistan är nu
genomförda eller på väg att genomföras.

Investeringsstöd till klimatsmarta hyresrätter för
unga

Investeringsstödet ska främja byggandet av energieffektiva hyresbostäder
och bostäder för studerande. Länsstyrelsen hanterar ansökningar om stöd
och Boverket administrerar utbetalningen. Tanken är att investeringsstödet
ska bidra till att det byggs fler bostäder med rimliga hyror.

Pressmeddelande: Regeringen tillför förnyad kraft i rekordbyggandet genom
investeringsstöd

Boverkets webbplats: Stöd för hyresbostäder och bostäder för studerande

Stöd för renovering och energieffektivisering i vissa
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bostadsområden

Stödet ska göra det möjligt att effektivisera upprustningen av hyresrätter i
områden med socioekonomiska utmaningar. Boverket hanterar ansökningar
och utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 1 miljard kronor till upprustning av bostäder i utvalda
områden

Boverkets webbplats: Stöd för renovering och energieffektivisering i vissa
bostadsområden

Stöd till utemiljöer i vissa bostadsområden

Stöd lämnas för att i eller i anslutning till bostadsområden med
socioekonomiska utmaningar åstadkomma utemiljöer som stimulerar till
aktivitet och social gemenskap och för att bevara eller utveckla ett
bostadsområdes gestaltning. Boverket hanterar ansökningar och
utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 200 miljoner kr till förbättrade utemiljöer

Boverkets webbplats: Stöd till utemiljöer i socioekonomiskt utsatta områden

Stöd till kommuner för ökat byggande

Kommuner som bygger bostäder får ta del av detta stöd. För att vara
berättigad till stöd måste kommunen, förutom att ha byggt minst en bostad,
antagit riktlinjer för bostadsförsörjningen samt aktualiserat eller antagit en
översiktplan under innevarande eller föregående mandatperiod. Kommunen
ska också ha tagit emot minst en nyanländ. Boverket hanterar ansökningar
och utbetalningar av stödet.

Pressmeddelande: 111 kommuner tar del av miljardbonus för
bostadsbyggande

Boverkets webbplats: Statsbidrag för ökat bostadsbyggande

Saneringsstöd till fastighetsägare och kommuner

Kommuner kan söka medel för att finansiera sanering av förorenad mark där



bostäder ska byggas. Alla typer av bostäder och bostadsstorlekar omfattas av
bidraget. Kommunen ska som minst ha fattat beslut på kommunfullmäktige
om att påbörja detaljplaneläggning för bostäder. Naturvårdsverket hanterar
ansökningar och utbetalningar av stödet.

Naturvårdsverkets webbplats: Efterbehandling inför bostadsbebyggelse

Stöd till byggande av bostäder för äldre

Detta stöd gäller från och med den 15 november 2016. Stödet får lämnas för
ny- eller ombyggnad av hyresbostäder som utgör sådana särskilda
boendeformer som avses i 5 kap. 5 § socialtjänstlagen (2001:453), ny- eller
ombyggnad av hyresbostäder för äldre personer på den ordinarie
bostadsmarknaden, eller anpassning av gemensamma utrymmen i eller i
anslutning till byggnad som upplåts med hyresrätt, kooperativ hyresrätt eller
bostadsrätt. Länsstyrelsen som handlägger ansökningar och beslutar om
bidrag kan lämnas.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Boverkets webbplats: Investeringsstöd till bostäder för äldre personer



Artikel från Näringsdepartementet

Digitaliseringsrådet – ett verktyg
för aktivt ledarskap inom
digitaliseringspolitiken
Publicerad 10 mars 2017

Digitalisering skapar möjligheter inom många områden.
Regeringen vill därför arbeta öppet och få inspel från
personer med ett brett spektrum av erfarenheter och
kompetenser. Digitaliseringsrådet ska bidra till att
digitaliseringspolitiken genomförs.
Regeringen behöver skapa sig en tydlig bild av digitaliseringens möjligheter
för att Sverige ska nå målet om att vara bäst i världen på området.
Digitaliseringsrådets analyser och inspel kommer att ligga till grund för att
genomföra och utveckla regeringens strategiska arbete med digitalisering.

Det finns redan specialiserade råd inom områden som e-hälsa, digital
förvaltning och bredband. Digitaliseringsrådet ska bidra till ett samlat
ledarskap i regeringens digitaliseringsarbete. Bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson leder rådets arbete.

Digitaliseringen är ett av de områden som prioriteras av Nationella
innovationsrådet som leds av statsminister Stefan Löfven. Innovationsrådet
har identifierat tre områden som centrala utmaningar för det svenska
samhället i omställningen mot en mer klimatsmart värld. Dessa är
digitalisering, life science och miljö- och klimatteknik. Därför är det viktigt
att Digitaliseringsrådets och Innovationsrådets arbeten stödjer varandra. Som
stöd till Digitaliseringsrådet inrättas även ett kansli på Post- och telestyrelsen
(PTS).

Digitaliseringsrådets uppgifter
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Rådet ska:

• följa, analysera och utvärdera genomförande och effekter av regeringens
insatser där sådan utvärdering inte redan sker

• följa och analysera digitaliseringen i Sverige och i omvärlden

• jämföra med olika metoder hur Sverige presterar gentemot andra länder,
genom omvärldsbevakning, mätningar och fallstudier

• bidra med stödjande underlag för att främja genomförande av regeringens
insatser

• vid behov utvärdera och vidareutveckla insatser

• lämna förslag till konkreta insatser med klargörande av aktörer och roller,
synergier med EU:s politik för digitalisering måste säkerställas

• samråda med Nationella innovationsrådet, Rådet för digitalisering av det
offentliga Sverige, Bredbandsforum, Styr- och samverkansorganisationen för
e-hälsohandlingsplanen, Rådet för rättsväsendets informationsförsörjning
samt andra funktioner regeringen inrättat för att främja, genomföra eller
utveckla aspekter av digitalisering



Artikel från Näringsdepartementet

Träbyggande i fokus när Peter
Eriksson besökte Småland
Publicerad 16 februari 2017 Uppdaterad 16 februari 2017

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
fokuserade på hållbart byggande i trä vid sitt besök i
Småland den 13 februari.
Regeringen arbetar för att öka det industriella byggandet i trä eftersom det
innebär flera fördelar – en minskad klimatpåverkan, lägre
produktionskostnad per hus, effektivare användning av arbetskraft samt att
råvaran hämtas ur den svenska skogen.

Dagens första anhalt var Träcentrum i Nässjö. Det är ett centrum för
utbildning, utveckling och konferensverksamhet. Träcentrum arbetar för
industriell utveckling och kompetensförsörjning inom träbranschen. Under
besöket presenterade innovationssatsningen Smart Housing Småland sitt
arbete med att skapa smart och hållbart boende baserat på glas och trä.

- Att bygga i trä är en av de viktiga lösningarna på bostadsbristen. Fördelarna
är många, det är billigare att bygga flerbostadshus i trä och det ger unga och
nyanlända ökade möjligheter att kunna få de här bostäderna, säger Peter
Eriksson.

Resten av dagen ägnades åt besök hos två företag som producerar olika
typer av hus byggda i trä, dels Flexator som levererar industriellt bygga
förskolor och skolor samt Eksjöhus som producerar villor och som även ska
börja producera flerbostadshus i trä.

- Småland har en lång tradition när det gäller bostadsbyggande och
träförädling och därmed finns mycket kunskap kring det även idag, säger
Peter Eriksson.
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Regeringen arbetar för att öka det industriella byggandet i trä, bland annat
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där samverkansområdet Träbyggande tar arbetet vidare. En del i arbetet var
ett rundabordssamtal som hölls under hösten 2016. Syftet med det mötet var
att få en bättre förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än vad
det görs och börja diskussionen vad som krävs för att ta bort eventuella
hinder för ett ökat industriellt träbyggande.



Artikel från Näringsdepartementet

Samordnare har identifierat hur
arbetskraftsförsörjningen inom
byggbranschen kan stärkas
Publicerad 21 december 2016 Uppdaterad 21 december 2016

Samordnarna Pia Enochsson och Tommy Andersson
har under hösten 2016 haft uppdraget att belysa hur
kompetensförsörjningen inom bostadsbyggandet kan
säkras fram till 2025. Den 19 december lämnade de sin
rapport till bostads och digitaliseringsminister Peter
Eriksson.
Bilden som samordnarna fått är att det dels är stora svårigheter att rekrytera
till nära nog alla yrken inom hela byggsektorn, dels att det trots dessa
svårigheter ändå produceras bostäder under 2016 på en förvånansvärt hög
nivå. För att förstå hur denna ekvation går ihop har de frågat berörda aktörer
hur det är möjligt att producera så många bostäder när det samtidigt och
samstämt rapporteras att det saknas arbetskraft? Svaren från branschen är att
detta är möjligt genom att andelen utländsk arbetskraft ökat, att man "går på
knäna" och att delvis nya produktionsmetoder utvecklats.

Samordnarna föreslår att man satsar på bred front för att stärka
kompetensförsörjningen inom byggsektorn. Det är viktigt att fullfölja alla de
goda insatser som redan pågår. Samordnarna föreslår därutöver en lång rad
insatser inom olika områden men anser att följande är särskilt viktigt:

Tillvarata och stimulera inflödet av utländsk arbetskraft och nyanländas
kompetens
Öka bostadsproduktion genom t.ex. ökat industriellt byggande och mer
prefabricering
Skapa fler jobb med lägre utbildningskrav inom ramen för de svenska

https://www.regeringen.se/


kollektivavtalen
Gör på allvar upp med machokulturen i byggsektorn, anställ och behåll
yrkesutbildade kvinnor
Överväg att inte ställa orimliga motkrav på kommunerna vid satsning på
regionalt yrkesvux
Storsatsa på unga vuxnas karriärskifte och vidareutbildning
Öka platserna på yrkeshögskolan rejält
Styr dimensioneringen av högskoleutbildningar relevanta för
byggsektorn
Anpassa utbildningarna till arbetslivets krav
Samverka mer, bättre, och smartare

Förslagen ska nu analyseras närmare i Regeringskansliet.

– Jag har nu fått ett gediget underlag som bekräftar den allvarliga situationen
och som dessutom innehåller konkreta förslag på åtgärder som regeringen
och andra aktörer kan vidta för att komma till rätta med situationen på kort
och lång sikt, säger bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.



Artikel från Näringsdepartementet

Inventering av möjligheter för ett
ökat industriellt träbyggande
Publicerad 15 december 2016 Uppdaterad 15 december 2016

Den 13 december hölls ett rundabordssamtal på
Näringsdepartementet för den samlade kompetensen
inom träbyggande. Syftet med mötet var att få en bättre
förståelse för varför det inte byggs mer i trä i Sverige än
vad det gör och börja diskussionen vad som krävs för
att ta bort eventuella hinder för ett ökat industriellt
träbyggande.
Endast cirka 10 procent av alla nya familjebostäder byggs i trä och olika
aktörer ger också olika förklaringar till varför man bygger så lite i trä.

För att få bättre förståelse för hur byggandet i trä kan öka hölls
rundabordssamtalet som en åtgärd från nationella skogsprogrammet och en
aktivitet inom samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi.

Deltagarna vid mötet representerade privata aktörer med intresse kring
träbyggande, relevanta myndigheter samt akademi. Från
Näringsdepartementet deltog bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson samt statssekreterarna Eva Lindström, Alf Karlsson och Elisabeth
Backteman.

–Trä är fantastiskt. Det blir inte bara snyggt och miljövänligt att bygga i trä,
utan det blir även enklare och mer lätthanterliga byggprocesser, vilket är
nödvändigt för att kunna öka bostadsbyggandet ytterligare, sa bostads- och
digitaliseringsministern.

De tre statssekreterarna berättade om sina visioner för hur man kan öka
träbyggandet i Sverige. Eva Lindström, statssekreterare hos näringsminister
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Mikael Damberg lyfte fram den snabba och avancerade teknik- och
innovationsutvecklingen har de senaste åren öppnat upp för möjligheter som
tidigare bara var fantasier.

– En ledande innovationspolitik är tydligt prioriterat för oss i
Näringsdepartementet, sa hon bland annat.

Peter Erikssons statssekreterare Alf Karlsson berättade om kopplingen till
regeringens strategiska samverkansprogram:
– I samverkansprogrammet Smarta städer arbetar vi för effektiva, innovativa
och smarta lösningar på framtidens stadsutmaningar.  Trähusbyggande kan
bidra i detta arbete.

– En av de viktigaste frågorna för mig är att minska avståndet mellan staden
och landet. Ett exempel på detta är när vi bygger trähus i städerna då skapas
det arbetstillfällen ute i landet. På så vis kommer staden och landet närmare
varandra betonade Elisabeth Backteman, statssekreterare hos
landsbygdsminister Sven Erik Bucht.

Under mötet presenterades bland annat samverkansområdet Träbyggande
inom ramen för samverkansprogrammet Cirkulär och biobaserad ekonomi
där arbetet tas vidare från rundabordssamtalet.



Artikel från Näringsdepartementet

Ministrar överens om
tilläggsavgifter för roaming
Publicerad 09 december 2016 Uppdaterad 09 december 2016

EU:s telekomministrar är överens om ett tak för
tilläggsavgifter för dataroaming inför förhandlingar med
Europaparlamentet. I juni 2017 ska roamingavgifter för
konsumenter vara avskaffade. För att det ska kunna ske
måste rådet och Europaparlamentet komma överens
om avgifter mellan operatörer. Rådsmötet hölls i Bryssel
den 2 december.
Ministrarna med ansvar för telekommunikation kom på mötet överens om ett
tak för avgifter i grossistledet 2017-2021. Sverige ställde sig bakom
överenskommelsen men framförde tillsammans med 11 medlemsländer att de
vill se lägre avgifter mellan operatörer än vad kompromissförslaget anger.

- Sverige har varit pådrivande och vi fått stort gehör i förhandlingarna men
nådde inte ända fram. Nu kommer vi att nära följa förhandlingarna med
Europaparlamentet, säger digitaliseringsminister Peter Eriksson.

Roamingavgifter på konsumentnivå ska vara avskaffade i juni 2017. För att
det ska kunna ske måste rådet och Europaparlamentet vara överens om
avgifter mellan operatörer. Målsättningen är att det beslutet ska fattas under
första kvartalet 2017.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerade Sverige
vid rådsmötet.
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Artikel

Ministrar diskuterar avskaffande
av roamingavgifter
Publicerad 30 november 2016 Uppdaterad 30 november 2016

Slutförhandlingar förs om att avskaffa roamingavgifterna
till 2017. Ministrar i EU med ansvar för telekomfrågor
ska på möte i Bryssel den 2 december försöka enas om
en kompromiss inför förhandlingar med
Europaparlamentet. Vidare diskuterar ministrarna
förbättrad elektronisk uppkoppling i Europa och
kommissionens förslag om en snabb utbyggnad av 5G.
År 2015 beslutade rådet och Europaparlamentet att avskaffa roamingavgifter
senast i juni 2017. Slutförhandlingarna pågår inför avskaffandet och
ministrarna ska ta ställning till ett kompromissförslag om en stegvis sänkning
av roamingavgifterna i grossistledet.

Regeringen och flera andra medlemsländer har drivit på för lägre
grossistavgifter i grossistledet - något som skulle gynna Sverige med flera
länder med låga priser, högdataanvändning och många konsumenter som
reser till andra delar av Europa.

Snabb utbyggnad av 5G

Vidare diskuterar rådet ett förslag om förbättrad elektronisk uppkoppling i
Europa. Kommissionen föreslår en snabb utbyggnad av 5G i Europa. Till
exempel ska alla tätorter och större vägar ha kontinuerlig 5G–täckning år
2025. Alla hushåll på landsbygd och i städer ska ha höghastighetsinternet år
2025.

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson representerar Sverige vid
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rådsmötet.



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Internationell agenda för hållbar
stadsutveckling är nu på plats
Publicerad 01 november 2016 Uppdaterad 01 november 2016

Bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson
ledde Sveriges delegation vid Habitat III-konferensen
som ägde rum den 17-20 oktober i Ecuadors huvudstad
Quito. Habitat III är FNs toppmöte om bostäder och
stadsutveckling och representanter från 167 länder
kunde enhälligt anta New Urban Agenda som är FN: s
20-års strategi för bostäder och hållbar stadsutveckling.
Under konferensens tredje dag ledde Peter Eriksson ett rundabordssamtal om
hållbar stadsutveckling, ett av konferensens sex sådana samtal på
ministernivå. I sitt tal framförde han bland annat vikten av att alla
dimensioner av hållbar stadsutveckling – den ekonomiska, miljömässiga och
sociala – är uppfyllda. Att man åstadkommer hållbar stadsplanering genom
att integrera samhällets funktioner i planeringen och göra det med ett
helhetsperspektiv. Han lyfte även fram möjligheten att kunna erbjuda bra
och överkomliga bostäder till alla och att involvera medborgarna brett i
stadsutvecklingsprocessen.

Sverige driver jämställdhet inom stadsutveckling

Jämställdhetsperspektiv och hänsyn till kvinnors behov i stadsutvecklingen
är en fråga som Sverige har arbetat för under en längre tid. Forskning visar
att kvinnor använder kollektivtrafik, gång och cykel i högre utsträckning än
män.

Peter Eriksson deltog även i olika seminarier som bland annat tog upp hur
viktigt det är att rätten till mark är tryggad och att kvinnors rätt till mark bör
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öka bland annat för att skapa en hållbar stadsutveckling.

Regeringen prioriterar bostäder och hållbar stadsutveckling

I planeringen inför Habitat III har bostads- och digitaliseringsminister Peter
Eriksson och miljöminister Karolina Skog ansvarat för de sakfrågor som
konferensen har handlat om. Ministern för internationellt
utvecklingssamarbete och klimat, Isabella Lövin, är ansvarigt statsråd för
själva FN-konferensen som samlade 30 000 deltagare varav ett 70-tal
svenskar. Bostadsministern invigde också den svenska paviljongen som
visade hur Sverige arbetar för att nå de 17 hållbarhetsmålen.

Att ta med innovationer och ett koncept för en smart stad i en hållbar
stadsutveckling är en framtidsfråga. Den digitala tekniken kan bland annat
underlätta för människor att i sin vardag göra fler miljövänliga val. Ny
kunskap och vikten att dela med sig av befintlig kunskap är viktig för att
kunna genomföra New Urban Agenda.

Agenda ger ram för stadsutveckling och globala
överenskommelser

New Urban Agenda ger en global ram till hur vi bör planera, bygga, hantera,
leda, bo och skapa förutsättningar för ett gott liv i städer. Den vänder sig till
alla världens länder precis på samma sätt som Agenda 2030, och
Parisavtalet. Därför kommer New Urban Agenda att vara viktig för att
genomföra och följa upp dessa internationella överenskommelser.

Habitat III-konferensens fokus är mycket aktuellt då allt högre andel av
världens befolkning bor i städer. Idag handlar det om mer än 50 procent och
denna siffra beräknas stiga till ca 66 procent till år 2050. I Sverige bor 85
procent av befolkningen i tätorter med minst 200 invånare.

Habitat III var den tredje konferensen med fokus på bostäder, byggande och
stadsutveckling. De två tidigare har hållits med 20 års mellanrum 1976 i
Vancouver, Kanada, och 1996 i Istanbul, Turkiet.

Den stora utmaningen ligger nu i hur New urban Agenda ska genomföras.
Resan till en hållbar stadsutveckling har startat!



Artikel från Miljödepartementet, Näringsdepartementet

Regeringens satsningar stöttar
stadsutveckling och bidrar till att
kommuner kan bygga offensivt
Publicerad 27 september 2016 Uppdaterad 27 september 2016

Den 26 september besökte bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson och miljöminister
Karolina Skog den nya stadsdelen Rosendal i Uppsala.
Syftet med besöket var att ta del av resultaten av
regeringens politik och diskutera vilka utmaningar och
möjligheter som kommunen ser kring
bostadsbyggande, kollektivtrafik och stadsutveckling.
Exempel på satsningar som regeringen gjort är kommunbonusen, som är ett
stöd som bidrar till att kommuner planerar och bygger bostäder,
stadsmiljöavtalen, klimatklivet, stöd till renovering och energieffektivisering
samt regelförenklingar. Uppsala kommun har varit aktiva i att söka stöd till
investeringar och därför valde ministrarna att på plats ta del av hur
kommunen arbetar i praktiken kring dessa frågor.

Rosendal ska bli ett område med en blandning av bostäder, handel, service
och närhet till gröna park- och naturområden. Dessutom görs en stor satsning
på kollektivtrafiken mellan den nya stadsdelen och Uppsala centrum, som
fått 120 miljoner kronor i stöd från regeringens stadsmiljöavtal. Ledorden för
Rosendal är sociala värden som trygghet, engagemang i närmiljön, kontakt
mellan boende, jämställdhet och hållbarhet. Med hjälp av modern teknik kan
de som redan nu bor i Rosendal samspela med varandra och med
restauranger och butiker i området.

– Flaskhalsen är att kommunerna har höga kostnader i samband med
planering och byggande av nya bostäder. Då blir de statliga pengarna väldigt
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viktiga, även om de är en ganska liten del av den totala kostnaden. De
statliga pengarna är pricken över i:et, det som gör att kommuner vågar vara
mer offensiva och bygga större, annars blir kostnaderna för betungande. Det
bidrar till att kommunerna vågar satsa, säger bostads- och
digitaliseringsminister Peter Eriksson.

– Våra städer ska vara levande och attraktiva miljöer som sätter människan i
fokus. Våra gemensamma utrymmen är en bristvara i städerna, och därför
kan vi inte slösa med den. Gång, cykel och kollektivtrafik är de transportslag
som måste prioriteras för att städer ska bli levande och hållbara. Uppsala har
verkligen anammat detta när de planerat Rosendal och det är väldigt
inspirerande att se, säger miljöminister Karolina Skog.



Artikel från Arbetsmarknadsdepartementet, Näringsdepartementet,
Socialdepartementet, Utbildningsdepartementet

Snabbare myndighetskontakter för
nyanlända
Publicerad 28 juli 2016 Uppdaterad 28 juli 2016

Regeringen har beslutat om ett arbete som ska
effektivisera nyanländas kontakter med myndigheter
och i förlängningen snabba på etableringen i Sverige.
Det var en av nyheterna från pressfikat efter dagens
regeringssammanträde.
Arbetet med att effektivisera myndighetskontakter och korta väntetider har
funnits som försöksverksamhet på några platser i landet. Målet har varit att
hitta en process som låter nyanlända snabbt etablera sig och komma ut i
arbete eller börja studera. Nu utökas verksamheten till att beröra många fler
personer och till att finnas på fler platser i landet.

– Det här hjälper oss att korta väntetiderna när det gäller de kontakter som
nyanlända måste ha med svenska myndigheter när de kommer hit, från tre-
fyra veckor till bara fyra timmar, sade arbetsmarknads- och etablerings‐
minister Ylva Johansson.

Pressmeddelande: Korta väntetider och effektiva myndighetskontakter för
nyanlända

Fler äldreboenden ska byggas

Under sommarfikat presenterades också nyheten om ett nytt statligt stöd som
ska leda till att fler äldre- och trygghetsboenden byggs. Stödet, som har stöd
från Vänsterpartiet, kommer gälla ny- eller ombyggnation av så kallade
klassiska äldreboenden, men också av hyresrätter på den vanliga
bostadsmarknaden, exempelvis i trygghetsboenden.
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– Vi fortsätter våra historiska satsningar på äldreomsorgen med ett
efterlängtat stöd. I dag uppger 109 kommuner att de har brist på
äldreboenden, sade barn-, äldre- och jämställdhetsminister Åsa Regnér.

Pressmeddelande: Nytt investeringsstöd för fler äldreboenden

Arbetskraftskapaciteten inom byggbranschen ses
över

I Sverige råder i dag bostadsbrist överlag, och regeringen har därför utsett en
samordnare med uppdraget att se över om det finns tillräckligt med
arbetskraft i byggbranschen för att klara av det stora antal bostäder som
planeras byggas.

– Det måste finnas tillräckligt med folk inom byggbranschen, och gärna fler
kvinnor. Vi måste också ta bättre vara på nyanlända svenskars kompetenser,
sade bostads- och digitaliseringsminister Peter Eriksson.

För att motsvara behoven behöver cirka 700 000 bostäder byggas till 2025,
bedömer Boverket.

Pressmeddelande: Uppdrag att se över arbetskraftskapaciteten inom
byggbranschen

Ett steg närmare förnyad läkarutbildning

– Vi vill titta på möjligheterna att snabbare kunna gå från läkarutbildning och
in i yrket, sade hälso-, sjukvårds- och idrottsminister Gabriel Wikström.

Regeringen inför därför en översyn av läkares specialiseringstjänstgöring.
Översynen ska utgå från de förslag om en ny läkarutbildning som redan har
lämnats i betänkandet För framtidens hälsa.

– Det här är en efterfrågad förändring som kommer att göras i samarbete
med parterna, sade Helene Hellmark Knutsson, minister för högre utbildning
och forskning.

Pressmeddelande: Ytterligare steg mot förnyad läkarutbildning

Gräsrotsfinansieringen ska ses över



Finansmarknads- och konsumentminister Per Bolund redogjorde för en
utredning som ska kartlägga och analysera Sveriges marknad för
gräsrotsfinansiering, på engelska kallat crowdfunding. Genom
gräsrotsfinansiering har privatpersoner möjlighet att investera i sådant som
företag, organisationer eller individer kan ha svårt att hitta finansiering till.

Det är viktigt att utvecklingen av den här typen av finansiering går i en
riktning som upprätthåller förtroendet för branschen, samtidigt som det finns
ett högt konsumentskydd för den som investerar.

Uppdrag: Förbättrade möjligheter för gräsrotsfinansiering ska utredas



Artikel från Näringsdepartementet

Steg mot bättre och snabbare
bredband i EU
Publicerad 27 maj 2016 Uppdaterad 27 maj 2016

Rådet för telekomfrågor är överens om ett förslag som
ska bidra till bättre mobiltäckning och ökad hastighet i
mobila datanät. På mötet i Bryssel den 26 maj fördes
också en politisk diskussion inför översynen av reglerna
på telekommarknaden.
Vid rådsmötet slöts en överenskommelse om att frekvensområdet under
700MHz ska göras tillgängligt för mobilt bredband. Det är ett led i att
uppfylla bredbandsmålen om att alla i EU ska ha tillgång till bredband år
2020.

- Det här är en viktig pusselbit i den kommande utrullningen av 5G och för
att se till att alla medborgare kan få bredband, säger statssekretare Eva
Lindström i en kommentar till media.

Förslaget ska förhandlas i Europaparlamentet innan ett slutligt beslut kan
fattas.

Rådet förde en politisk diskussion inför kommissionens förväntade förslag i
höst om en översyn av EU:s regelverk för elektronisk kommunikation.
Översynen är en viktig del i kommissionens strategi för den digitala inre
marknaden. Många olika aspekter lyftes fram men EU-länderna var överens
om behovet av investeringen i infrastruktur för att EU ska kunna dra nytta av
digitaliseringens möjligheter för innovation och tillväxt.

Statssekreterare Eva Lindström representerade Sverige vid rådsmötet i
Bryssel den 26 maj.
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